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ACTA DE LA COMISSIÓ DE PRESIDÈNCIA, DRETS DE CIUTADANIA, PARTICIPACIÓ I 

SEGURETAT I PREVENCIÓ 

 

Sessió de 20 d’abril de 2016 

 

 

A la sala President Lluís Companys de la casa de la ciutat, el 20 d’abril de 2016, s’hi reuneix la 

Comissió de Presidència, Drets de Ciutadania, Participació i Seguretat i Prevenció, sota la 

presidència de l’Ima. Sra. Francina Vila i Valls. Hi assisteixen les Imes. Sres. i els Ims. Srs.: 

Gerardo Pisarello Prados, Jaume Asens Llodrà, Gala Pin Ferrando, Eloi Badia Casas, Joaquim 

Forn i Chiariello, Sònia Recasens i Alsina, Jordi Martí i Galbis, Francisco Sierra López, 

Santiago Alonso Beltrán, Trini Capdevila i Burniol, Jordi Coronas i Martorell, Carmen Andrés 

Añón, Àngeles Esteller Ruedas, Josep Garganté i Closa, assistits per l’assessora jurídica, Sra. 

Anna Martori Salichs, que actua per delegació del secretari general, i certifica. 

 

També hi són presents la Sra. Águeda Bañón Pérez, directora de Comunicació, i el Sr. Amadeu 

Recasens Brunet, comissionat de Seguretat.  

 

S’obre la sessió a les 10.05 h. 

 

La presidenta comenta que els grups de CiU i del PSC han demanat tractar conjuntament els 

punts 2 i 5, ja que tracten sobre la mateixa qüestió. Conclou, doncs, que es tractaran 

conjuntament i se sumaran els temps. 

 

El Sr. PISARELLO comenta que li ha arribat una petició de la Plataforma per la Sanitat 

Universal, ja que fa quatre anys de l’aprovació del Decret 16/2012, que nega els drets sanitaris a 

les persones migrants sense papers. Demana que se sotmeti a la consideració de la Comissió 

que, tal com s’ha fet en diversos ajuntaments, s’efectuï un minut de silenci a les dotze del 

migdia. 

 

La presidenta entén que es demana fer un recés per poder fer aquest minut de silenci fora de la 

Comissió, i vol saber què n’opinen els portaveus dels grups. 

 

El Sr. FORN diu que, tot i que no entra en el tema, hi estaria d’acord i si es fa algun acte hi 

donarà suport. Creu, però, que hi ha altres maneres de debatre aquestes qüestions. Li consta que 

es va oferir al govern la possibilitat de presentar una declaració institucional que es podria haver 

presentat a la Comissió, però que no s’ha volgut fer. No troba oportú que es pugui aturar la 

Comissió per un fet així, ja que, si no, s’estarien aturant constantment les comissions. Pensa 

que, atès que són 41 regidors, hi poden anar els que vulguin i els que són a la Comissió quedar-

se i continuar la feina. 

Demana al govern que si té tant d’interès hauria pogut presentar una mesura de govern o una 

proposició, però que, en canvi, en aquesta Comissió no hi ha ni una sola iniciativa del govern i 

que totes són de l’oposició. Destaca que el govern sempre està disponible per fer actes i aturar 

la Comissió. 

 

El Sr. SIERRA pensa que no és un fet realment urgent per aturar la Comissió, com va ser el cas 

de la darrera Comissió de Presidència. Considera que aquest mateix acte es pot fer a les 4 de la 

tarda, que no hi ha Comissió ni d’Urbanisme ni de Presidència. No veu, per tant, la 

conveniència d’interrompre la sessió. 
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El Sr. CORONAS diu que li sembla bé, ja que entén que és una petició ciutadana. Indica que, si 

la majoria hi està d’acord, és pertinent fer-ho, tal com s’ha fet en altres comissions. 

 

La Sra. ANDRÉS hi està d’acord i li sembla una bona fórmula, si la majoria ho veu bé. 

 

La Sra. ESTELLER considera que no s’han d’instrumentalitzar les comissions, i recorda que 

aquesta Comissió només s’ha suspès per a minuts de silenci per una causa major. Creu que el 

govern té molts altres instruments per debatre aquest decret a fons, i opina que més valdria un 

debat en la seva integritat que no aquesta política de gestos que sol fer el govern. Pensa que no 

s’ha de suspendre la Comissió per aquest fet, i diu que els membres que vulguin baixin a fer el 

minut de silenci, però sense suspendre la Comissió. 

 

El Sr. GARGANTÉ diu que el seu Grup no hi té cap problema. 

 

La presidenta constata que hi ha una majoria a favor de suspendre la sessió, i, per tant, es farà 

un recés. Només demana, però, que es faci fora de la Comissió i que així s’hi pugui adherir qui 

vulgui i així tenir l’oportunitat de fer-se la foto. 

 

El Sr. CORONAS, pel que fa a l’aprovació de l’acta de la sessió anterior, quan es parlava del 

Pla de seguretat ciutadana, en la pàgina 15, on deia: «El senyor Coronas felicita el senyor 

Recasens pel seu nomenament com a membre del Comitè Permanent d’Assumptes Ètics de la 

Interpol i també per aquest Pla», indica que això no és cert, ja que el que va dir és que li hauria 

pogut agradar felicitar-lo per aquest Pla, que no és el mateix. 

 

La presidenta considera que és un matís important i diu que l’esmena queda recollida. 

 

El Sr. GARGANTÉ diu que també té una esmena a fer, però que ja la farà arribar a Secretaria 

perquè no recorda la pàgina exactament. Resumeix, però, que en l’acta constava que el seu 

Grup deia que sí a una cosa i en realitat deia que no. Pensa que devia ser un comentari irònic i 

que la persona que feia l’acta no ho va entendre. 

 

I)  Aprovació de l’acta de la sessió anterior 

 S’aprova. 

 

II)  Part Informativa 

 

a)  Despatx d’ofici 

 

En compliment dels Decrets d’Alcaldia, de 13 de juny de 2015, ES COMUNIQUEN les 

resolucions següents: 
 

1.-  (20163017) Districte de Ciutat Vella 

Del gerent municipal, de 21 de març de 2016, que aprova els Plecs de clàusules i inicia 

l’expedient per a la contractació de suport, seguiment, actuació, manteniment via pública del 

Districte de Ciutat Vella, per als exercicis 2016-2017, i per un import de 32.444,40 euros. 

 

2.-  (20163006) Districte de Ciutat Vella 

Del gerent municipal, de 12 d’abril de 2016, que aprova els Plecs de clàusules i inicia 

l’expedient del servei control accés urinaris públics del Districte de Ciutat Vella, reservat a 

centres especials de treball, per als exercicis 2016-2018, i per un import de 317.877,58 euros. 
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3.-  (20164018)  

Del gerent municipal, de 12 d’abril de 2016, que aprova els Plecs de clàusules i inicia 

l’expedient per a la contractació del servei de seguretat i vigilància a l’edifici de la Gerència de 

Seguretat i Prevenció, per als exercicis 2016-2018, i per un import de 151.989,21 euros. 

 

4.-  (20164102)  

Del gerent municipal, de 12 d’abril de 2016, que aprova els Plecs de clàusules i inicia 

l’expedient per a la contractació del manteniment preventiu i totes les reparacions d’avaries i 

accidents de motocicletes, escúters i vehicles especials de la GUB, per als exercicis 2016-2017, 

i per un import de 370.000,00 euros. 

 

5.-  (20169601) Districte de l’Eixample 

Del gerent municipal, de 4 d’abril de 2016, que adjudica a La Llauna S.C.C.L. el contracte dels 

serveis d’infraestructures de l’Oficina de Promoció Econòmica, per als exercicis 2016-2017, i 

per un import de 58.000,00 euros. 

 

6.-  (20169101) Districte de l’Eixample 

Del gerent municipal, de 4 d’abril de 2016, que adjudica a De Oficina, S.A. Comercial 

Reprografica y Maquinaria el contracte d’arrendament multifuncional per a diferents 

departaments del Districte de l’Eixample, per als exercicis 2016-2017, i per un import de 

44.405,13 euros. 

 

7.-  (20154250)  

Del gerent municipal, de 12 d’abril de 2016, que adjudica a PYC Seguridad Cataluña, S.L. el 

contracte del servei de seguretat dels accessos de la sala conjunta de comandaments al carrer 

Lleida, núm. 28, per als exercicis 2016-2018, i per un import de 355.463,54 euros. 

 

8.-  (321/2016)  

Del gerent de recursos humans i organització, de 18 de març de 2016, que convoca i aprova les 

bases d’un procés interadministratiu per concurs de mèrits d’un lloc de treball de tècnic/a 2 

(família Serveis Jurídics) adscrit al Departament de Serveis Jurídics-Secretaria de la Gerència 

del Districte de Sant Andreu. 

 

9.-  (19/2016-C)  

Del gerent de recursos humans i organització, de 23 de març de 2016, que convoca i aprova les 

bases d’un concurs per a la provisió d’un lloc de treball de gestor/a de projecte 2 (família 

General) adscrit a la Direcció de Serveis de Relacions Internacionals de la Gerència de 

Presidència i Economia. 

 

10.-  (27/2016-C)  

Del gerent de recursos humans i organització, de 23 de març de 2016, que convoca i aprova les 

bases d’un concurs per a la provisió d’un lloc de treball de gestor/a de projecte 1 (família 

General) adscrit a la Direcció de Serveis d’Inventari i Informació de Patrimoni (Gerència de 

Presidència i Economia). 
 

11.-  (28/2016-C)  

Del gerent de recursos humans i organització, de 23 de març de 2016, que convoca i aprova les 

bases d’un concurs per a la provisió d’un lloc de treball de tècnic/a 2 (família Serveis Jurídics) 

adscrit al Departament de Serveis Jurídics de la Direcció de Planificació i Innovació (Gerència 

de Drets Socials). 
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12.-  (29/2016-C)  

Del gerent de recursos humans i organització, de 23 de març de 2016, que convoca i aprova les 

bases d’un concurs per a la provisió d’un lloc de treball de suport 2 (família General) adscrit al 

Grup d’Administració de Recursos Humans del Departament de Recursos Humans de la 

Direcció de Serveis de Gestió Econòmica i Control de Recursos (Gerència de Seguretat i 

Prevenció). 

 

13.-  (30/2016-C)  

Del gerent de recursos humans i organització, de 4 d’abril de 2016, que convoca i aprova les 

bases d’un concurs per a la provisió d’un lloc de treball de suport 3 (família General) adscrit al 

Departament de Recursos Interns de la Direcció de Serveis Generals (Gerència del Districte de 

Sarrià-Sant Gervasi). 

 

14.-  (4/2016-C)  

Del gerent de recursos humans i organització, de 18 de març de 2016, que declara desert el 

concurs 4/2016-C per a cobrir un lloc de treball de gestor/a de projecte 2 (família General), 

adscrit a l’Oficina de Promoció Econòmica (Gerència del Districte de l’Eixample). 

 

15.-  (14/2016-L)  

Del gerent de recursos humans i organització, d’11 de març de 2016, que convoca i aprova les 

bases per a la provisió, per lliure designació, d’un lloc de treball de cap de departament 1 

(família General) adscrit al Departament d’Igualtat de la Direcció de Serveis de Comunicació 

Interna, Desenvolupament i Atenció al Personal (Gerència de Recursos Humans i 

Organització). 

 

16.-  (15/2016-L)  

Del gerent de recursos humans i organització, de 15 de març de 2016, que convoca i aprova les 

bases per a la provisió, per lliure designació, d’un lloc de treball de direcció 2 (família General) 

adscrit a la Direcció de Planificació Estratègica i Fiscalitat (Gerència de Presidència i 

Economia). 

 

17.-  (16/2016-L)  

Del gerent de recursos humans i organització, de 15 de març de 2016, que convoca i aprova les 

bases per a la provisió, per lliure designació, d’un lloc de treball de suport 3 (família General) 

adscrit a la Direcció de Serveis d’Inspecció de la Gerència Adjunta d’Urbanisme (Gerència 

d’Ecologia Urbana). 

 

18.-  (17/2016-L)  

Del gerent de recursos humans i organització, de 22 de març de 2016, que convoca i aprova les 

bases per a la provisió per lliure designació d’un lloc de treball de suport 3 (família General) 

adscrit al Grup Polític Municipal Barcelona en Comú. 

 

19.-  (31/2016)  

Del gerent de recursos humans i organització, de 5 d’abril de 2016, que convoca i aprova les 

bases d’un concurs per a la provisió per mobilitat voluntària horitzontal d’informador/a-

tramitador/a d’OAC per al personal dels llocs de treball de suport 4 (família General), adscrits a 

les Oficines d’Atenció al Ciutadà. 
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20.-  (83/2016)  

Del gerent de recursos humans i organització, de 4 d’abril de 2016, que modifica la composició 

de la Comissió de Selecció del procés selectiu per a l’ampliació de la borsa de treball en la 

categoria de tècnic/a mitjà/ana en Treball Social. 

 

21.-  (1308/2013)  

De l’alcaldessa, de 6 d’abril de 2016, que nomena, mitjançant oposició lliure, funcionària de 

carrera la Sra. Mónica Doblas Navarro, com a agent de la Guàrdia Urbana de Barcelona. 

 

22.-  (334/2016)  

De l’alcaldessa, de 6 d’abril de 2016, que nomena personal eventual el Sr. Carles Spa Novellas 

en el lloc de treball de cap de departament 1 (família Serveis de Suport Polític), amb nivell de 

destinació 26 i règim de plena dedicació, adscrit a la quarta Tinència d’Alcaldia. 

 

23.-  (355/2016)  

De l’alcaldessa, de 6 d’abril de 2016, que nomena personal eventual el Sr. Julian Cabrerizo 

Sinca en el lloc de treball de tècnic 1 (família Serveis de Suport Polític), amb nivell de 

destinació 26 i règim de plena dedicació, adscrit al Grup Polític Municipal Convergència i 

Unió. 

 

24.-  (356/2016)  

De l’alcaldessa, de 6 d’abril de 2016, que nomena personal eventual el Sr. Sergio de Maya 

García en el lloc de treball de cap de departament 1 (família Serveis de Suport Polític), amb 

nivell de destinació 26 i règim de plena dedicació, adscrit a la segona Tinència d’Alcaldia. 

 

25.-  (357/2016)  

De l’alcaldessa, de 6 d’abril de 2016, que nomena personal eventual el Sr. Josep M. Boronat 

Pujals en el lloc de treball de tècnic 2 (família Serveis de Suport Polític), amb nivell de 

destinació 24 i règim de plena dedicació, adscrit al Grup Polític Municipal d’Esquerra 

Republicana de Catalunya. 

 

26.-  (366/2016)  

De l’alcaldessa, de 6 d’abril de 2016, que cessa, amb efectes 30 d’abril de 2016, com a personal 

eventual, el Sr. Daniel Romaní Cornet (família Serveis de Suport Polític), adscrit a la Direcció 

de Programa de Gestió de la Direcció de l’Alcaldia. 

 

Acords de la Comissió de Govern de 31 de març de 2016: 

 

27.-  (20154135) INICIAR el procediment per a la resolució del contracte 15001427, de 

subministrament en la modalitat d’arrendament de 44 vehicles policials per a la Guàrdia Urbana 

de Barcelona, durant el termini de 48 mesos i un màxim de 110.000 quilòmetres; contracte 

derivat de l’Acord marc aprovat pel Consorci Català pel Desenvolupament Local (exp. 

2013.01), adjudicat a BBVA Autorenting SA, amb NIF A60028776, i formalitzat l’11 de juny 

de 2015, atès l’incompliment de l’objecte del contracte en els terminis previstos al plec de 

condicions específiques d’execució del contracte, qualificat com a causa de resolució imputable 

al contractista d’acord amb els informes que figuren a l’expedient, i amb els articles 212.4 i 

223.d del Text refós de la Llei de Contractes del sector públic, aprovat per RDL 3/2011, de 14 

de novembre (TRLCSP), i les clàusules 25 i 16, respectivament, del plec de clàusules 

administratives generals i del de condicions específiques d’execució del contracte, amb la 

determinació inicial de la procedència d’una indemnització per import de 128.514,08 euros, per 
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part del contractista, pels danys i perjudicis ocasionats a l’Ajuntament de Barcelona. 

DESESTIMAR la sol·licitud de pròrroga de 6 mesos del termini d’entrega dels vehicles objecte 

del contracte, formulada per BBVA Autorenting SA, d’acord amb els informes tècnics que 

figuren a l’expedient. CONCEDIR un termini de 10 dies naturals d’audiència al contractista a 

l’efecte que pugui formular les al·legacions que consideri convenients a la defensa dels seus 

drets, d’acord amb allò previst als articles 213.1 del TRLCSP i 109.1.a del Reglament general 

aprovat per RD 1098/2001, de 12 d’octubre. DONAR-NE compte a la Comissió de Presidència, 

Drets de ciutadania, Participació, Seguretat i Prevenció. 

 

28.-  (146/2015) AUTORITZAR la compatibilitat sol·licitada per la Sra. Rosa Maria Cases Martín 

(mat. 805492) entre la seva activitat municipal com a funcionària interina, amb la categoria 

professional de Professora de Música amb destinació a l’Escola Municipal de Música de 

l’Eixample, de l’Institut Municipal d’Educació d’aquest Ajuntament, on ocupa el lloc de treball 

de Professora de Música, i les activitats privades com a Professora de Música a l’escola de 

música Tritò de Sebastian Rio Serracarabasa i al col·legi Kostka, per l’any acadèmic 2015-

2016. La dedicació professional privada no podrà superar la meitat de la jornada laboral 

setmanal vigent a l’Administració Pública i haurà de desenvolupar-se en horari no coincident 

amb el municipal. La present autorització resta condicionada a l’estricte compliment dels deures 

públics, a les prohibicions i altres previsions que es contenen en la Llei 53/1984 de 26 de 

desembre d’incompatibilitats del personal de les Administracions Públiques, la Llei 21/1987, de 

26 de novembre, d’incompatibilitats del Personal al Servei de l’Administració de la Generalitat 

i d’altra normativa aplicable. Aquesta autorització perdrà vigència per canvi de lloc de treball 

municipal o per variació de les seves circumstàncies. DONAR-NE compte a la Comissió de 

Presidència, Drets de Ciutadania, Participació, Seguretat i Prevenció. 

 

29.-  (1217/2015) AUTORITZAR la compatibilitat sol·licitada per la Sra. Fina Ferrer Vidal (mat. 

74110) entre la seva activitat municipal com a funcionària interina, amb la categoria 

professional de Tècnica Superior en Psicologia, amb destinació de l’Equip d’Atenció a la 

Infància i Adolescència Central de la Gerència de Drets Socials, on ocupa el lloc de treball de 

Tècnica 3 (80.30.SS.20), i l’activitat pública com a professora associada a la Universitat de 

Barcelona a temps parcial, per al curs acadèmic 2015-16 des del 15 de setembre de 2015 fins al 

14 de setembre de 2016. La dedicació a la docència universitària serà a temps parcial i haurà de 

desenvolupar-se en horari no coincident amb el municipal. La present autorització resta 

condicionada a l’estricte compliment dels deures públics, a les prohibicions i altres previsions 

que es contenen en la Llei 53/1984 de 26 de desembre d’incompatibilitats del personal de les 

Administracions Públiques, la Llei 21/1987, de 26 de novembre, d’incompatibilitats del 

Personal al Servei de l’Administració de la Generalitat i d’altra normativa aplicable. Aquesta 

autorització perdrà vigència per canvi de lloc de treball municipal o per variació de les seves 

circumstàncies. DONAR-NE compte a la Comissió de Presidència, Drets de Ciutadania, 

Participació, Seguretat i Prevenció. 

 

30.-  (23/2016) AUTORITZAR la compatibilitat sol·licitada pel Sr. Ricard González Soriano (mat. 

21193) entre la seva activitat municipal com a funcionari de carrera, amb la categoria 

professional de Tècnic d’Administració General, amb destinació al Departament de Serveis 

Jurídics-Secretaria del Districte de Sarrià-Sant Gervasi, on ocupa el lloc de treball de Cap de 

Departament (40.10.GE.10), i l’activitat privada per compte d’altri com a formador a UCOC 

Talentia, SL (centre de formació professional) i al centre CEF (Centre d’Estudis Financers). La 

dedicació professional privada no podrà superar la meitat de la jornada laboral setmanal vigent 

a l’Administració Pública i haurà de desenvolupar-se en horari no coincident amb el municipal. 

La present autorització resta condicionada a l’estricte compliment dels deures públics, a les 
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prohibicions i altres previsions que es contenen en la Llei 53/1984 de 26 de desembre 

d’incompatibilitats del personal de les Administracions Públiques, la Llei 21/1987, de 26 de 

novembre, d’incompatibilitats del Personal al Servei de l’Administració de la Generalitat i 

d’altra normativa aplicable. Aquesta autorització perdrà vigència per canvi de lloc de treball 

municipal o per variació de les seves circumstàncies. DONAR-NE compte a la Comissió de 

Presidència, Drets de Ciutadania, Participació, Seguretat i Prevenció. 
 

31.-  (250/2016) AUTORITZAR la compatibilitat sol·licitada per la Sra. María Jesús Alcaraz 

Rodríguez (mat. 74715) entre la seva activitat municipal com a funcionària interina, amb la 

categoria professional d’auxiliar administrativa, amb destinació al Departament de Recursos 

Interns al Districte de Nou Barris, on ocupa el lloc de treball de Suport 5 (90.50.GE.10), i 

l’activitat privada per compte d’altri com a suport administratiu a l’empresa Servigestión STAC 

S.L. La dedicació professional privada no podrà superar la meitat de la jornada laboral setmanal 

vigent a l’Administració Pública i haurà de desenvolupar-se en horari no coincident amb el 

municipal. La present autorització resta condicionada a l’estricte compliment dels deures 

públics, a les prohibicions i altres previsions que es contenen en la Llei 53/1984 de 26 de 

desembre d’incompatibilitats del personal de les Administracions Públiques, la Llei 21/1987, de 

26 de novembre, d’incompatibilitats del Personal al Servei de l’Administració de la Generalitat 

i d’altra normativa aplicable. Aquesta autorització perdrà vigència per canvi de lloc de treball 

municipal o per variació de les seves circumstàncies. DONAR-NE compte a la Comissió de 

Presidència, Drets de Ciutadania, Participació, Seguretat i Prevenció. 

 

32.-  (252/2016) AUTORITZAR la compatibilitat sol·licitada per la Sra. Maria Lluïsa Parés Soliva 

(mat. 18845) entre la seva activitat municipal com a funcionària de carrera, amb la categoria 

professional de Gestió d’Administració General, amb destinació a la Direcció de Serveis 

d’Estratègia i Innovació de la Gerència de Drets Socials, on ocupa el lloc de treball de Gestió 

Projectes 2 (70.20.GE.10), i l’activitat privada per compte propi d’arrendament de béns 

immobles a El Port de la Selva (Girona). La dedicació professional privada no podrà superar la 

meitat de la jornada laboral setmanal vigent a l’Administració Pública i haurà de desenvolupar-

se en horari no coincident amb el municipal. La present autorització resta condicionada a 

l’estricte compliment dels deures públics, a les prohibicions i altres previsions que es contenen 

en la Llei 53/1984 de 26 de desembre d’incompatibilitats del personal de les Administracions 

Públiques, la Llei 21/1987, de 26 de novembre, d’incompatibilitats del Personal al Servei de 

l’Administració de la Generalitat i d’altra normativa aplicable. Aquesta autorització perdrà 

vigència per canvi de lloc de treball municipal o per variació de les seves circumstàncies. 

DONAR-NE compte a la Comissió de Presidència, Drets de Ciutadania, Participació, Seguretat 

i Prevenció. 

 

33.-  (253/2016) AUTORITZAR la compatibilitat sol·licitada pel Sr. José Miguel Pedroso González 

(mat. 24462) entre la seva activitat municipal com a funcionari de carrera, amb la categoria 

professional d’administratiu d’Administració General, amb destinació al Departament de 

Comunicació al Districte de Sarrià-Sant Gervasi, on ocupa el lloc de treball de Suport 3 

(90.30.GE.10), i l’activitat privada per compte d’altri com a monitor extraescolar de fútbol al 

Club Esportiu Salesians Bosco-Horta. La dedicació professional privada no podrà superar la 

meitat de la jornada laboral setmanal vigent a l’Administració Pública i haurà de desenvolupar-

se en horari no coincident amb el municipal. La present autorització resta condicionada a 

l’estricte compliment dels deures públics, a les prohibicions i altres previsions que es contenen 

en la Llei 53/1984 de 26 de desembre d’incompatibilitats del personal de les Administracions 

Públiques, la Llei 21/1987, de 26 de novembre, d’incompatibilitats del Personal al Servei de 

l’Administració de la Generalitat i d’altra normativa aplicable. Aquesta autorització perdrà 

vigència per canvi de lloc de treball municipal o per variació de les seves circumstàncies. 
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DONAR-NE compte a la Comissió de Presidència, Drets de Ciutadania, Participació, Seguretat 

i Prevenció. 

 

34.-  (254/2016) AUTORITZAR la compatibilitat sol·licitada per la Sra. Montse Vitó Ibáñez (mat. 

22077) entre la seva activitat municipal com a funcionària de carrera, amb la categoria 

professional d’administrativa, amb destinació al Servei d’Atenció Presencial de la Gerència de 

Drets de Ciutadania, Participació i Transparència, on ocupa el lloc de treball de Cap de Secció 2 

(50.20.GE.10), i l’activitat privada per compte propi d’actuacions musicals en llocs públics. La 

dedicació professional privada no podrà superar la meitat de la jornada laboral setmanal vigent 

a l’Administració Pública i haurà de desenvolupar-se en horari no coincident amb el municipal. 

La present autorització resta condicionada a l’estricte compliment dels deures públics, a les 

prohibicions i altres previsions que es contenen en la Llei 53/1984 de 26 de desembre 

d’incompatibilitats del personal de les Administracions Públiques, la Llei 21/1987, de 26 de 

novembre, d’incompatibilitats del Personal al Servei de l’Administració de la Generalitat i 

d’altra normativa aplicable. DONAR-NE compte a la Comissió de Presidència, Drets de 

Ciutadania, Participació, Seguretat i Prevenció. 

 

35.-  (283/2016) AUTORITZAR la compatibilitat sol·licitada pel Sr. Xavier Simón Miranda (mat. 

50110) entre la seva activitat municipal com a funcionari de carrera, amb la categoria 

professional de Tècnic mitjà Arquitectura, amb destinació al Departament de Llicències i 

Inspecció del Districte de Ciutat Vella, on ocupa el lloc de treball de Cap Secció 1 

(50.10.GE.10), i una activitat privada per compte propi d’arquitecte tècnic. Per tal d’evitar 

possibles coincidències entre l’activitat pública i la privada, s’exclou de l’exercici de l’activitat 

privada d’Arquitecte Tècnic fora del municipi de Barcelona, qualsevol manifestació del mateix 

en el terme municipal de Barcelona. La dedicació professional privada no podrà superar la 

meitat de la jornada laboral setmanal vigent a l’Administració Pública i haurà de desenvolupar-

se en horari no coincident amb el municipal. La present autorització resta condicionada a 

l’estricte compliment dels deures públics, a les prohibicions i altres previsions que es contenen 

en la Llei 53/1984 de 26 de desembre d’incompatibilitats del personal de les Administracions 

Públiques, la Llei 21/1987, de 26 de novembre, d’incompatibilitats del Personal al Servei de 

l’Administració de la Generalitat i d’altra normativa aplicable. Aquesta autorització perdrà 

vigència per canvi de lloc de treball municipal o per variació de les seves circumstàncies. 

DONAR-NE compte a la Comissió de Presidència, Drets de Ciutadania, Participació, Seguretat 

i Prevenció. 

 

36.-  (16-P-30 IMU) AUTORITZAR la compatibilitat sol·licitada pel Sr. Lluís Toldrà Bastida, 

matrícula núm. 27.981 entre la seva activitat municipal com a funcionari de carrera amb la 

categoria professional de Tècnic Superior en Dret, que presta serveis a la Direcció de Serveis 

Jurídics de l’Institut Municipal d’Urbanisme de l’Ajuntament de Barcelona, on ocupa el lloc de 

treball de Tècnic 2, i l’activitat pública com a professor associat a temps parcial de la 

Universitat de Barcelona, per al curs acadèmic 2015-2016 des del 9/2/16 fins el dia 14/9/16. La 

dedicació a la docència universitària serà a temps parcial i haurà de desenvolupar-se en horari 

no coincident amb el municipal. D’altra banda, la present autorització resta condicionada a 

l’estricte compliment dels deures públics, a les prohibicions i altres previsions que es contenen 

en la Llei 53/1984 de 26 de desembre d’incompatibilitats del personal de les Administracions 

Públiques, la Llei 21/1987, de 26 de novembre, d’incompatibilitats del Personal al Servei de 

l’Administració de la Generalitat i d’altra normativa aplicable. Aquesta autorització perdrà 

vigència per canvi de lloc de treball municipal o per variació de les seves circumstàncies. 

DONAR-NE compte a la Comissió de Presidència, Drets de Ciutadania, Participació, Seguretat 

i Prevenció. 
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37.-  (15/2016 IMEB) AUTORITZAR la compatibilitat sol·licitada del Sr. Daniel Nogués Otero 

(mat. 805490) entre la seva activitat municipal com a funcionari interí, amb la categoria 

professional de Professor de Música, amb destinació al Conservatori Municipal de Música de 

l’Institut Municipal d’Educació de Barcelona, on ocupa el lloc base de treball de Professor de 

Música, i l’activitat pública com a Professor de Música a temps parcial a l’Escola Municipal de 

Música Can Roig i Torres de Santa Coloma de Gramenet, per al curs acadèmic 2015-2016 des 

del 22/09/2015 fins al 31/08/2016. Aquesta autorització s’empara en l’article 3 i següents de la 

Llei 53/1984, de 26 de desembre, d’incompatibilitats del personal de les administracions 

públiques, article 4.8 de la Llei 21/1987, de 26 de novembre, d’incompatibilitats del Personal al 

Servei de l’Administració de la Generalitat i en l’acord de la Comissió de Govern de 

l’Ajuntament de Barcelona, de 10 de juny de 2015, que declara d’interès públic la segona 

activitat dels professors de música de l’Institut Municipal d’Educació de Barcelona (Gaseta 

núm. 20 del 30/06/2015). La suma de les jornades de l’activitat principal i de l’activitat docent 

desenvolupada segons la declaració d’interès públic de l’esmentat acord, en cap cas, no podrà 

superar la jornada ordinària de l’Administració incrementada en un 50%. Les necessitats de 

dedicació de l’activitat municipal no es podran veure afectades per la realització de la segona 

activitat. La present autorització perdrà vigència per canvi de lloc de treball municipal o per 

variació de les seves circumstàncies. DONAR-NE compte a la Comissió de Presidència, Drets 

de Ciutadania, Participació, Seguretat i Prevenció. 

 

38.-  (292/2016) CONVOCAR la cobertura de 8 places de Sotsoficial/a del SPEIS de l’Ajuntament 

de Barcelona, mitjançant promoció interna especial i APROVAR les bases que han de regir 

aquesta convocatòria. DONAR compte de la present resolució a la Comissió de Presidència, 

Drets de ciutadania, Participació, Seguretat i Prevenció. 

 

39.-  (293/2016) CONVOCAR la cobertura d’11 places de Sergent/a del SPEIS de l’Ajuntament de 

Barcelona, mitjançant promoció interna especial i APROVAR les bases que han de regir 

aquesta convocatòria. DONAR compte de la present resolució a la Comissió de Presidència, 

Drets de ciutadania, Participació, Seguretat i Prevenció. 

 

40.-  (326/2016) CONVOCAR la cobertura del lloc de treball de Direcció 2, adscrit a la Direcció de 

Serveis d’Urgències i Emergències Socials de la Gerència de Drets Socials de l’Ajuntament de 

Barcelona i APROVAR les bases que han de regir aquesta convocatòria (I.D. S 08015432). 

PUBLICAR aquest acord i l’annex a la Gaseta Municipal, al Diari Oficial de la Generalitat de 

Catalunya i al web de l’Ajuntament de Barcelona. DONAR compte de la present resolució a la 

Comissió de Presidència, Drets de ciutadania, Participació, Seguretat i Prevenció. 

 

41.-  (353/2016) CONVOCAR la cobertura del lloc de treball de Direcció 2, adscrit al Gabinet 

Tècnic de Programació de la Gerència de Presidència i Economia de l’Ajuntament de Barcelona 

i APROVAR les bases que han de regir aquesta convocatòria (I.D. S07013038). PUBLICAR 

aquest acord i l’annex a la Gaseta Municipal, al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya i al 

web de l’Ajuntament de Barcelona. DONAR compte de la present resolució a la Comissió de 

Presidència, Drets de ciutadania, Participació, Seguretat i Prevenció. 

 

42.-  (335/2016) APROVAR la instrucció per a la implantació de la Llei 26/2015 de 18 de juliol 

sobre protecció a la infància i l’adolescència pel que fa al requisit d’accés i exercici de llocs de 

treball que impliquen contacte habitual amb menors, d’acord amb l’annex que s’adjunta. 

INSTAR als òrgans competents per a la formalització de contractes administratius, convenis, 

gestió cívica o qualsevol altre fórmula jurídica que pugui emprar-se per a la formalització de la 
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gestió indirecta de qualsevol activitat que impliqui contacte habitual amb menors, a que 

incloguin en els documents corresponents les clàusules necessàries per a garantir el compliment 

de les obligacions que per a l’Ajuntament de Barcelona puguin derivar-se de les disposicions de 

la Llei 26/2015, de 28 de juliol, de modificació del sistema de protecció a la infància. DONAR-

NE compte a la Comissió de Presidència, Drets de Ciutadania, Participació, Seguretat i 

Prevenció. 

 

Acords de la Comissió de Govern de 7 d’abril de 2016: 

 

43.-  (280/2016) AUTORITZAR la compatibilitat sol·licitada per la Sra. Elena Blesa Juy (mat. 

74725) entre la seva activitat municipal com a personal laboral, amb la categoria professional 

de Tècnica Superior en Arquitectura, amb destinació al Departament de Llicències i Inspecció 

del Districte de Sant Martí, on ocupa el lloc de treball de Tècnica 3 (80.30.OP.20), i una 

activitat privada per compte propi d’arquitecta. Per tal d’evitar possibles coincidències entre 

l’activitat pública i la privada, s’exclou de l’exercici de l’activitat privada d’arquitecta qualsevol 

manifestació del mateix en el terme municipal de Barcelona. La dedicació professional privada 

no podrà superar la meitat de la jornada laboral setmanal vigent a l’Administració Pública i 

haurà de desenvolupar-se en horari no coincident amb el municipal. La present autorització 

resta condicionada a l’estricte compliment dels deures públics, a les prohibicions i altres 

previsions que es contenen en la Llei 53/1984, de 26 de desembre, d’incompatibilitats del 

personal de les Administracions Públiques, la Llei 21/1987, de 26 de novembre, 

d’incompatibilitats del Personal al Servei de l’Administració de la Generalitat i d’altra 

normativa aplicable. Aquesta autorització perdrà vigència per canvi de lloc de treball municipal 

o per variació de les circumstàncies relatives al mateix. DONAR-NE compte a la Comissió de 

Presidència, Drets de Ciutadania, Participació, Seguretat i Prevenció. 

 

44.-  (286/2016) AUTORITZAR la compatibilitat sol·licitada per la Sra. Laia Ribas Ris (mat. 27193) 

entre la seva activitat municipal com a funcionària interina, amb la categoria professional de 

Tècnica Superior en Dret, amb destinació al Departament de Serveis Jurídics-Secretaria del 

Districte Sant Martí, on ocupa el lloc de treball de Tècnica 3 (80.30.SJ.10), i l’activitat privada 

per compte propi d’assessorament comptable i fiscal. La dedicació professional privada no 

podrà superar la meitat de la jornada laboral setmanal vigent a l’Administració Pública i haurà 

de desenvolupar-se en horari no coincident amb el municipal. La present autorització resta 

condicionada a l’estricte compliment dels deures públics, a les prohibicions i altres previsions 

que es contenen en la Llei 53/1984, de 26 de desembre, d’incompatibilitats del personal de les 

Administracions Públiques, la Llei 21/1987, de 26 de novembre, d’incompatibilitats del 

Personal al Servei de l’Administració de la Generalitat i d’altra normativa aplicable. Aquesta 

autorització perdrà vigència per canvi de lloc de treball municipal o per variació de les 

circumstàncies relatives al mateix. DONAR-NE compte a la Comissió de Presidència, Drets de 

Ciutadania, Participació, Seguretat i Prevenció. 

 

Acords de la Comissió de Govern de 14 d’abril de 2016: 
 

45.-  (1473/2015) AUTORITZAR la compatibilitat sol·licitada pel Sr. Roger Civit Carbonell (mat. 

74291) entre la seva activitat municipal com a personal eventual, amb destinació al Grup Polític 

Municipal Esquerra Republicana de l’àmbit polític, on desenvolupa el lloc de treball de 

Tècnic/a 2 (80.20.PO.10), i l’ activitat privada per compte propi de recerca i investigació social 

a través de la societat I-LABSO SCCL; La dedicació professional privada no podrà superar la 

meitat de la jornada laboral setmanal vigent a l’Administració Pública i haurà de desenvolupar-

se en horari no coincident amb el municipal; La present autorització resta condicionada a 

l’estricte compliment dels deures públics, a les prohibicions i demés previsions que es contenen 
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en la Llei 53/1984 de 26 de desembre d’incompatibilitats del personal de les Administracions 

Públiques, la Llei 21/1987, de 26 de novembre, d’incompatibilitats del Personal al Servei de 

l’Administració de la Generalitat i d’altra normativa aplicable; En tot cas, la present 

autorització perdrà vigència per canvi de lloc de treball municipal o per variació de les 

circumstàncies relatives al mateix; DONAR-NE compte a la Comissió de Presidència, Drets de 

Ciutadania, Participació, Seguretat i Prevenció. 

 

46.-  (264/2016) AUTORITZAR la compatibilitat sol·licitada pel Sr. Joan Anton Sánchez de Juan 

(mat. 26580), personal eventual de l’Ajuntament de Barcelona, entre la seva activitat municipal 

com a Tècnic 2 (80.20.PO.10), del Grup Municipal de Convergència i Unió i l’activitat privada 

consistent en la recerca i formació a través de la societat Barcelona Circles, SCCL. La dedicació 

professional privada no podrà superar la meitat de la jornada laboral setmanal vigent a 

l’Administració Pública i haurà de desenvolupar-se en horari no coincident amb el municipal. 

La present autorització resta condicionada a l’estricte compliment dels deures públics, a les 

prohibicions i altres previsions que es contenen en la Llei 53/1984 de 26 de desembre 

d’incompatibilitats del personal de les Administracions Públiques, la Llei 21/1987, de 26 de 

novembre, d’incompatibilitats del Personal al Servei de l’Administració de la Generalitat i 

d’altra normativa aplicable. Aquesta autorització perdrà vigència per canvi de lloc de treball 

municipal o per variació de les circumstàncies relatives al mateix. DONAR-NE compte a la 

Comissió de Presidència, Drets de Ciutadania, Participació, Seguretat i Prevenció. 

 

47.-  (285/2016) AUTORITZAR la compatibilitat sol·licitada pel Sr. Víctor Centellas Ortigosa (mat. 

27983) entre la seva activitat municipal com a funcionari interí, amb la categoria professional 

de Tècnic Superior en Arquitectura, amb destinació al Departament de Llicències d’Obres de la 

Gerència d’Ecologia Urbana, on ocupa el lloc de treball de Tècnic 3 (80.30.OP.20), i una 

activitat privada per compte propi com a arquitecte. Per tal d’evitar possibles coincidències 

entre l’activitat pública i la privada, s’exclou de l’exercici de l’activitat privada d’arquitecte 

qualsevol manifestació del mateix en el terme municipal de Barcelona. La dedicació 

professional privada no podrà superar la meitat de la jornada laboral setmanal vigent a 

l’Administració Pública i haurà de desenvolupar-se en horari no coincident amb el municipal. 

La present autorització resta condicionada a l’estricte compliment dels deures públics, a les 

prohibicions i altres previsions que es contenen en la Llei 53/1984 de 26 de desembre 

d’incompatibilitats del personal de les Administracions Públiques, la Llei 21/1987, de 26 de 

novembre, d’incompatibilitats del Personal al Servei de l’Administració de la Generalitat i 

d’altra normativa aplicable. Aquesta autorització perdrà vigència per canvi de lloc de treball 

municipal o per variació de les circumstàncies relatives al mateix. DONAR-NE compte a la 

Comissió de Presidència, Drets de Ciutadania, Participació, Seguretat i Prevenció. 

 

48.-  (14/2016 IMEB) AUTORITZAR la compatibilitat sol·licitada per el Sr. Gabriel Vintró Bel 

(mat. 803526) entre la seva activitat municipal com a funcionari interí, amb la categoria 

professional de Professor de Música amb destinació a l’Escola Municipal de Música de Sant 

Andreu, de l’Institut Municipal d’Educació d’aquest Ajuntament, amb les funcions pròpies d’un 

lloc base de la seva categoria, i l’activitat privada com a Professor de Música a l’empresa Ivan 

Prades Ferre, per a l’any acadèmic 2015-2016 des del 16 de setembre de 2015 fins al 31 d’agost 

de 2016. La dedicació professional privada no podrà superar la meitat de la jornada laboral 

setmanal vigent a l’Administració Pública i haurà de desenvolupar-se en horari no coincident 

amb el municipal. La present autorització resta condicionada a l’estricte compliment dels deures 

públics, a les prohibicions i altres previsions que es contenen en la Llei 53/1984 de 26 de 

desembre d’incompatibilitats del personal de les Administracions Públiques, la Llei 21/1987, de 

26 de novembre, d’incompatibilitats del Personal al Servei de l’Administració de la Generalitat 
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i d’altra normativa aplicable. Aquesta autorització perdrà vigència per canvi de lloc de treball 

municipal o per variació de les circumstàncies relatives al mateix. DONAR-NE compte a la 

Comissió de Presidència, Drets de Ciutadania, Participació, Seguretat i Prevenció. 

 

49.-  (17/2016 IMEB) AUTORITZAR la compatibilitat sol·licitada per el Sr. Isaac Coll Prudencio 

(mat. 805528) entre la seva activitat municipal com a funcionari interí, amb la categoria 

professional de Professor de Música amb destinació a l’Escola Municipal de Música de 

l’Eixample, de l’Institut Municipal d’Educació d’aquest Ajuntament, amb les funcions pròpies 

d’un lloc base de la seva categoria, i l’activitat privada com a Professor de Música a l’empresa 

Institució Cultural del CIC, FP, per l’any acadèmic 2015-2016. La dedicació professional 

privada no podrà superar la meitat de la jornada laboral setmanal vigent a l’Administració 

Pública i haurà de desenvolupar-se en horari no coincident amb el municipal. La present 

autorització resta condicionada a l’estricte compliment dels deures públics, a les prohibicions i 

altres previsions que es contenen en la Llei 53/1984 de 26 de desembre d’incompatibilitats del 

personal de les Administracions Públiques, la Llei 21/1987, de 26 de novembre, 

d’incompatibilitats del Personal al Servei de l’Administració de la Generalitat i d’altra 

normativa aplicable. Aquesta autorització perdrà vigència per canvi de lloc de treball municipal 

o per variació de les circumstàncies relatives al mateix. DONAR-NE compte a la Comissió de 

Presidència, Drets de Ciutadania, Participació, Seguretat i Prevenció. 

 

50.-  (20169207) INICIAR l’expedient per a la contractació de la concessió de la gestió de serveis 

d’infància (ludoteques) del Districte de Sants-Montjuïc, amb núm. de contracte 16C00007, 

mitjançant tramitació ordinària, amb la utilització del procediment obert, i amb un pressupost 

total de licitació de 734.286,00 euros, exempt d’IVA; APROVAR les actuacions preparatòries 

efectuades, el plec de clàusules administratives particulars i el plec de prescripcions tècniques 

reguladors del contracte; CONVOCAR la licitació per a la seva adjudicació; AUTORITZAR 

l’esmentada quantitat amb càrrec a la/es partida/es i al/s pressupost/os que s’indiquen en aquest 

mateix document condicionada a l’existència de crèdit adequat i suficient en el/s pressupost/os 

posterior/s a l’actual; i DONAR compte d’aquest acord a la Comissió de Presidència, Drets de 

Ciutadania, Participació i Seguretat i Prevenció. 

 

b)   Mesures de govern 

c)  Informes 

d)  Compareixences Govern municipal 

 

III) Propostes a dictaminar 

 

a)  Ratificacions 

b)  Propostes d’acord 

 

IV) Part decisòria / Executiva 

 

a)  Ratificacions 

b)  Propostes d’acord 

 

1.-  (0001/13) PRORROGAR el contracte que té per objecte el servei de neteja (2013-2014-2015) i 

recollida selectiva dels edificis i locals municipals adscrits als diferents districtes i gerències de 

l’Ajuntament de Barcelona, en virtut del que estableix l’art. 303 del Reial Decret Legislatiu 

3/2011, de 14 de novembre, pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei de Contractes del Sector 

Públic i la clàusula 3 del PCAP de l’esmentat contracte i pel període que s’indica a continuació; 
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i MODIFICAR-LO en el sentit d’ampliar la seva quantia en virtut del que preveu la clàusula 20 

del PCAP i l’article 105 del TRLCSP; en atenció a les raons indicades a l’informe de 18 de 

març de 2016 del Cap del Departament de Manteniment i segons compareixença signada per les 

empreses adjudicatàries el 21 de març de 2016; AMPLIAR l’autorització i la disposició de la 

despesa per un import global de 7.394.724,37 euros, IVA inclòs, amb càrrec als Pressupost/os i 

Partida/es indicades en la relació comptable annexa a aquest mateix document, i amb el següent 

desglossament: LOT 1: Gerència de Recursos, Gerència de Recursos Humans i Districte de 

l’Eixample, amb codi de contracte 12002641, per un import d’1.691.095,88 euros, adjudicat a 

Clece, SA, NIF A80364243. El contracte es prorroga per un termini que va des de l’1 de maig 

fins al 31 de desembre de 2016; LOT 2 Districte de Sant Martí i Districte de Sant Andreu, amb 

codi de contracte 12002643, per un import d’1.159.963,59 euros, adjudicat a Optima Facility 

Services, S.L., NIF B60124831. El contracte es prorroga per un termini que va des de l’1 de 

juny fins al 31 de desembre de 2016; LOT 3 Districte de Ciutat Vella i Districte de Sants-

Montjuïc, amb codi de contracte 12002645, per un import d’1.053.749,17 euros, adjudicat a 

Clece, SA, NIF A80364243. El contracte es prorroga per un termini que va des de l’1 de juny 

fins al 31 de desembre de 2016; LOT 4 Gerència de Drets Socials i Districte de Nou Barris, 

amb codi de contracte 12002647, per un import de 928.580,18 euros, adjudicat a Optima 

Facility Services, S.L., NIF B60124831. El contracte es prorroga per un termini que va des de 

l’1 de juny fins al 31 de desembre de 2016; LOT 5 Gerència de Mobilitat i Seguretat, amb codi 

de contracte 12002648, per un import de 953.212,61 euros, adjudicat a Clece, SA, NIF 

A80364243. El contracte es prorroga per un termini que va des de l’1 de maig fins al 31 de 

desembre de 2016; LOT 6 Districte de les Corts, Districte de Sarrià-Sant Gervasi i Districte de 

Gràcia, amb codi de contracte 12002649, per un import de 877.161,09 euros, adjudicat a La 

Bruixa neteges generals i manteniment, SL, NIF B61399408. El contracte es prorroga per un 

termini que va des de l’1 de maig fins al 31 de desembre de 2016; LOT 7 Districte d’Horta-

Guinardó i Gerència d’Ecologia Urbana, amb codi de contracte 12002650, per un import de 

802.961,85 euros, adjudicat a Optima Facility Services, S.L., NIF B60124831. El contracte es 

prorroga per un termini que va des de l’1 de maig fins al 31 de desembre de 2016; REQUERIR 

les empreses adjudicatàries per tal que en el termini màxim de 15 dies hàbils a comptar de 

l’endemà de la notificació d’aquesta resolució facin efectives les aportacions pel suport “hot 

line” i el manteniment, tant correctiu com evolutiu, de l’aplicació informàtica de connexió entre 

els Districtes, Gerències Municipals i l’Institut Municipal d’Informàtica que preveu la clàusula 

19 apartat e) del Plec de Clàusules Administratives i que correspon al 0,06% de la dotació 

pressupostària de la pròrroga i que correspon a les següent quantitats: Lot 1: 802,86 euros; Lot 

2: 575,19 euros; Lot 3: 522,52 euros; Lot 4: 460,45 euros; Lot 5: 472,67 euros; Lot 6: 434,96; 

Lot 7: 398,16 euros i compareguin per formalitzar la prorroga i la modificació del contracte a 

les dependències de la Direcció de Serveis de Gestió Econòmica de la Gerència de Recursos. 

 

El Sr. GARGANTÉ anuncia que hi votarà en contra per coherència, ja que el seu Grup defensa 

la municipalització dels serveis públics perquè genera, en primer lloc, una gestió directa per 

part de l’Ajuntament i un control més transparent de la gestió per part dels veïns, i, per tant, un 

exercici més democràtic de la prestació dels serveis públics. Afegeix que els beneficis que ara 

es queden en unes poques mans privades serien dirigits a millorar la qualitat dels serveis que 

ofereix l’Ajuntament en benefici de tota la comunitat. En segon lloc, destaca que la 

municipalització suposaria una contractació directa, una millora de les condicions laborals de 

milers de persones externalitzades, la fi dels salaris de misèria, de la temporalitat perpètua i de 

la precarietat generalitzada entre el personal externalitzat. I, en tercer lloc, indica que això 

significaria un estalvi del pressupost de l’Ajuntament, que eliminaria el sobrecost que suposa 

l’abonament de l’IVA i altres impostos de prestació de servei, així com el benefici que 

persegueixen les empreses que donen els serveis. Pel que fa a això i a la prohibició de 
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contractar nou personal en el sector públic, comenta que la Llei de pressupostos de 2015 

permetia la contractació temporal de nou personal per prestar serveis bàsics i per a les 

necessitats urgents i inajornables, com és el cas dels serveis públics municipals. 

Recorda que l’LRSAL diu que els municipis han de donar els serveis de la manera més eficient 

i econòmica, fet que obliga a valorar econòmicament què costa una via i una altra. Destaca que 

en aquest cas la gestió directa municipal té avantatge, perquè no implica el pagament del 10% 

de l’IVA en la recollida d’escombraries, ni el benefici empresarial, que és entre un 5% i un 

20%. 

Comenta que els sobrecostos d’externalitzar ja van ser recollits pel Tribunal de Comptes el 

2013, que va constatar que en l’aigua hi ha un 22% de sobrecost, amb un 30% més de pèrdues a 

la xarxa i un 15,5% menys d’inversió; en neteja, un 71% de sobrecost, amb un 90% menys de 

papereres, menys personal i més automatització; en escombraries, un 27% de sobrecost; en 

cementiris, un   -2% de cost, però amb un 59% menys de dedicació horària. 

Conclou, doncs, que remunicipalitzar és més just i econòmic. 

 

El Sr. Badia expressa el vot favorable de BnComú, la Sra. Vila expressa el vot favorable de 

CIU, el Sr. Sierra expressa l’abstenció de C’s, el Sr. Coronas expressa l’abstenció d’ERC, la 

Sra. Andrés expressa el vot favorable del PSC, la Sra. Esteller expressa l’abstenció del PP i el 

Sr. Garganté expressa el vot contrari de la CUP. S’APROVA. 

 

c)  Proposicions 

 

V)  Part d’impuls i control 

 

a)  Proposicions / Declaracions de Grup 

 

Del Grup Municipal CIU: 

 

2.-  (M1519/3185) La Comissió de Presidència, Drets de Ciutadania, Participació i Seguretat i 

Prevenció acorda: - Reprovar al Regidor Josep Garganté per haver intentat condicionar a un 

professional del centre mèdic Perecamps en l’exercici de les seves funcions com a metge, la 

tarda del 23 de març de 2016. - Mostrar el seu suport a la Guàrdia Urbana de Barcelona, i la 

seva plena confiança en la professionalitat del cos en l’exercici de les funcions que li són 

pròpies.  

 

(Tractat conjuntament amb el punt 5 de l’ordre del dia.) 
 

El Sr. FORN recorda que la setmana anterior el seu Grup va sol·licitar la compareixença del 

govern per conèixer les accions empreses en relació amb les coaccions i amenaces del regidor 

Garganté a un metge de Peracamps. Comenta que CiU va formular una sèrie de preguntes al 

govern que no van obtenir resposta i anuncia que les reformularà per escrit. 

Sap que, tal com va expressar el primer tinent d’alcalde, el govern no es personarà en la causa 

perquè considera que l’Ajuntament no és part perjudicada, però considera que la via judicial 

dirimirà la qüestió. Tanmateix, opina que l’Ajuntament té l’obligació de pronunciar-se sobre 

uns fets que representen un cas clar de coacció amb la voluntat de modificar un informe mèdic 

i, el més greu, d’inculpar la tasca que està fent la Guàrdia Urbana. 

Afegeix que amb aquesta proposició vol que els grups municipals es posicionin políticament 

sobre aquests fets greus ocasionats per un electe municipal. 

Comenta que amb aquesta proposició també vol recollir les demandes expressades pels 

sindicats amb representació a la Guàrdia Urbana, el SAPOL, la UGT i Comissions Obreres, i 

també per l’Associació de Comandaments de la Guàrdia Urbana. 
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Finalment, comenta que amb aquesta iniciativa vol mostrar suport a la Guàrdia Urbana i plena 

confiança en la seva professionalitat. 

 

La Sra. ANDRÉS diu que farà la intervenció amb relació a la proposició de Convergència i 

Unió i a la seva. Reitera que el Grup Socialista és defensor de la Guàrdia Urbana, tant quan ha 

estat al govern com a l’oposició, ja que aquest cos forma part de la institució i de la vida de la 

ciutat. 

Recorda totes les vegades en què la Guàrdia Urbana ha estat determinant en grans 

esdeveniments, en la vida diària dels barris i en situacions greus a Barcelona. 

Recorda que la Guàrdia Urbana és un cos ben valorat per la ciutadania i que la reivindicació 

ciutadana és de més presència i més efectius, i no al contrari, perquè els genera confiança. 

Comenta que aquesta confiança és molt fàcil de destruir des de la institució i molt difícil de 

recuperar després, i afegeix que la Guàrdia Urbana necessita confiança per treballar. Considera, 

doncs, que el més greu de l’actitud del Sr. Garganté és que posés en qüestió la confiança cap a 

aquest col·lectiu de treballadors públics, ja que els regidors haurien de treballar pel contrari. 

Opina que cal saber mesurar les accions com a activistes i diferenciar-les de les accions com a 

regidors en l’entorn d’una institució que ha de ser respectada. 

Manifesta que aquesta proposició, d’una banda, vol ser un reconeixement exprés a la Guàrdia 

Urbana, a la seva funció, trajectòria, recorregut i honorabilitat, i també als treballadors públics, 

especialment els municipals, perquè aquests, a més de posar coneixement i capacitat en la feina, 

hi posen implicació personal, il·lusió i passió. Considera, doncs, que la construcció de 

Barcelona és un projecte col·lectiu en què els treballadors tenen molt a veure i la Guàrdia 

Urbana també. 

Per això pensa que és important fer aquest reconeixement i garantir que els treballadors 

municipals puguin treballar amb independència, imparcialitat i objectivitat, independentment de 

qui estigui al govern o a l’oposició, ja que això genera confiança de la ciutadania cap a 

l’Ajuntament. 

Pel que fa a la proposició de CiU, anuncia que farà una abstenció, ja que, tot i que està d’acord 

amb la petició que es fa, destaca que la proposició del seu Grup és per intentar reposar aquesta 

confiança en to constructiu. 

Demana un posicionament favorable per a la proposició socialista per reforçar la confiança en 

la Guàrdia Urbana i en tots els treballadors públics. 

 

El Sr. SIERRA anuncia el seu vot favorable, perquè recorda que quan juren el càrrec es promet 

acatar i respectar la Constitució, l’Estatut d’autonomia i la Carta municipal de Barcelona. 

Comenta que de tot aquest articulat es desprèn que cal tenir respecte institucional i un 

comportament determinat, no tan sols amb els companys, sinó també amb els membres de 

l’Ajuntament, especialment amb la Guàrdia Urbana. 

Troba que és lamentable que s’hagi de tractar aquest assumpte i recorda que és conseqüència de 

l’actitud d’un grup. Tot i que és un jutge qui ho haurà de decidir, espera que aquest fet tingui 

com a conseqüència la inhabilitació, és a dir, que el Sr. Garganté deixi de ser regidor de 

l’Ajuntament per un comportament indigne. Comenta que hi ha un vídeo en què es veu aquest 

comportament indigne d’aquest regidor, que considera que és conseqüència del comportament 

de la CUP. Recorda que aquest Grup va muntar un espectacle en el Ple extraordinari sobre els 

Jocs Olímpics, que es va reprovar el Sr. Garganté en una Junta de Portaveus, i destaca també el 

comportament de la CUP cada diumenge en el Mercat Rebel, tractant d’assetjar i menysprear la 

Guàrdia Urbana. Considera que la CUP no defensa els drets de tercers, sinó que els 

instrumentalitza políticament. Per tant, anuncia el seu vot a favor de reprovar el comportament 

del regidor Garganté i desitja que el jutge l’inhabiliti, ja que milloraria la convivència i el 

respecte institucional. 
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Comenta que Ciutadans com a partit és nou a l’Ajuntament i que el primer que el va sorprendre 

és el bon ambient, el respecte institucional i la cortesia parlamentària que hi ha amb tots els 

membres de la casa i tots els grups municipals, amb l’excepció de la CUP, que no diuen ni «bon 

dia» ni «adéu». Constata que els regidors de la CUP estan tot el dia enfadats i sembla que van a 

l’Ajuntament per obligació. Diu als regidors de la CUP que no hi ha cap obligació i que, si no 

estan a gust, se’n poden anar. 

 

El Sr. CORONAS constata que aquest tema ja es va tractar en la comissió extraordinària d’uns 

dies abans i que és com el dia de la marmota, que quan apareix un tema sucós s’estira i es torna 

a parlar del mateix tema. 

Pel que fa a la concreció del vot, anuncia el seu vot en contra de la proposició de CiU i a favor 

de la del PSC. 

Comenta que votarà en contra de la de Convergència i Unió perquè no està d’acord amb el punt 

de reprovar el regidor Garganté, ja que creu que no correspon als membres d’aquesta Comissió 

ni als regidors fer això, sinó que pertoca a l’alcaldessa. No vol fer un judici paral·lel i, tot i que 

potser faria les coses diferents de com les fa el Sr. Garganté, insisteix que aquesta Comissió no 

li sembla el lloc pertinent per fer una reprovació. 

Comenta que hi ha molts altres casos de regidors d’altres ajuntaments que tenen conductes 

expressament indignes i sembla que no es vol portar a la Comissió perquè no alteren o no es fan 

declaracions públiques sobre això. Opina que el tema de la dignitat va una mica segons el color 

polític. 

Reitera que no comparteix la manera de fer del Sr. Garganté, però creu que la Comissió no és el 

lloc per fer una reprovació del regidor. 

Pel que fa al tema dels manters, creu que la responsabilitat és i hauria de ser de tothom. 

Considera que, igual que hi ha grups que utilitzen aquest afer per desgastar el govern i la 

Guàrdia Urbana, a la qual després respecten molt i li donen suport, potser la millor manera de 

donar-los suport és no posar més pressió sobre aquesta qüestió i mirar d’ajudar a resoldre un 

problema complex. Tanmateix, indica que tampoc no li agrada el que fa la CUP d’animar els 

manters a fer aquest Mercat Rebel els diumenges, ja que la CUP pensa que els dóna escalf i des 

del punt de vista d’Esquerra Republicana de Catalunya l’únic que fa la CUP és posar els 

manters en un problema i en una situació de risc, perquè els manters poden rebre sentències 

contràries que després dificultin la seva possible regularització en el país per ser ciutadans de 

ple dret. 

Indica que vota a favor de la proposició del PSC perquè se centra únicament a donar suport a la 

Guàrdia Urbana i als funcionaris de l’Ajuntament. Declara el seu màxim respecte i confiança, 

encara que hi pugui haver excepcions en algun cas, en què algun membre de la Guàrdia Urbana 

o algun funcionari pugui no actuar correctament. Però considera que aquestes excepcions no 

impliquen etiquetar tot un cos que fa un servei públic molt important per a la ciutat i vetlla per 

la seguretat en diversos àmbits. Afegeix que no és un tema menor, ja que aquest cos sovint s’hi 

ha de jugar el físic i fins i tot la vida, i només per això ja manifesta tot el suport a la Guàrdia 

Urbana. 

Assenyala que la norma és que facin un bon servei, i constata que en conjunt el fan. Per tant, 

diu que no farà de l’excepcionalitat una norma ni en la Guàrdia Urbana ni en cap altre cas de 

funcionaris de l’Ajuntament. 

Creu que cal deixar treballar els cossos de seguretat i prevenció i que estar parlant cada dia de la 

Guàrdia Urbana és contraproduent, perquè al final acaba arribant el missatge subliminar que 

alguna cosa funciona malament. Reitera que cal ser conscients que a vegades, volent-los fer un 

favor i mostrar el suport reiteradament, s’està qüestionant la seva feina. Insisteix que no s’ha de 

qüestionar la seva feina i que si hi ha alguna actuació individual que s’ha de penalitzar hi ha els 

mecanismes per fer-ho. 
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També li agradaria insistir que tant de bo la Guàrdia Urbana pogués fer complir una ordenança 

de convivència més justa i digna i que no criminalitzés col·lectius vulnerables. 

Recorda que la Guàrdia Urbana s’ha de nodrir amb 400 agents com a mínim i que caldria 

incrementar la proporció de dones en aquest cos. Afegeix que s’hauria de fer un pla integral de 

formació i sensibilització per a totes les unitats; indica que vol més agents cívics per 

complementar l’acció de la Guàrdia Urbana amb proximitat i especialització, i recorda que cal 

un reglament de segona activitat per qüestions de justícia i dignitat dels drets humans. 

 

La Sra. ESTELLER comenta que el Grup Popular sempre ha defensat la feina de la Guàrdia 

Urbana i li dóna el màxim suport. Indica que, de fet, en aquesta Comissió s’ha presentat una 

declaració institucional de suport a aquest cos que es llegirà al final i que ha estat subscrita per 

la majoria dels grups. 

Comenta que la Guàrdia Urbana és un cos professional que té prestigi i està molt ben valorat 

pels ciutadans. Indica que la prova d’això és que garanteixen la seguretat de tots els ciutadans i 

que són als barris i fan la seva feina per garantir aquesta seguretat. Reitera, doncs, el seu 

reconeixement i suport. 

Destaca que s’està parlant de la Guàrdia Urbana perquè Barcelona en Comú i la CUP van 

competir per qui criminalitzava o desautoritzava aquest cos. Recorda que va començar l’any 

anterior, en campanya electoral i també amb l’episodi del 4 de febrer, amb Ciutat Morta. 

Afegeix que després es va començar a qüestionar les unitats de suport policial, i que 

l’alcaldessa Colau va assumir les funcions de la Guàrdia Urbana dient que a partir d’aquell 

moment ella ho controlaria tot i es farien les coses d’una altra manera. Comenta que després es 

va dir que la Guàrdia Urbana havia de tenir un codi ètic perquè pogués fer la feina d’una 

determinada manera. Conclou, doncs, que cada vegada que es feia alguna cosa era una acció 

dirigida a desautoritzar, menystenir i qüestionar la feina d’aquest cos. 

Es queixa que en els episodis dels manters el govern municipal desautoritza la Guàrdia Urbana i 

enforteix el col·lectiu dels manters. Opina que per això cal donar suport a aquest cos i, per tant, 

se suma al que acaben d’expressar els grups de la Comissió. 

Pel que fa a la reprovació del regidor Garganté, considera que els regidors tenen dos àmbits de 

responsabilitat: polític i penal, i manifesta que el Grup Popular no ha entrat mai en els temes 

penals, ja que els tribunals són independents i són qui ha d’obrar en conseqüència. Quant a la 

responsabilitat política, es pregunta per què s’ha de reprovar des d’aquesta Comissió, i conclou 

que és perquè l’alcaldessa no ho fa. Recorda que en la Comissió anterior el PP va preguntar què 

havia fet l’alcaldessa amb el Sr. Garganté, però que el govern no va respondre, i, per tant, no 

sap si s’hi ha reunit, igual que tampoc no sap què va passar després de l’acte comès al Saló de 

Cent, en què l’alcaldessa va dir que es reuniria amb ells i no s’han donat mai explicacions. 

Comenta que a partir d’aquí aquesta Comissió ha de prendre aquestes decisions de reprovar 

políticament una conducta tan greu com que un regidor hagi utilitzat el seu càrrec per pressionar 

un metge perquè cometi un delicte com és falsejar un document públic per incriminar la 

Guàrdia Urbana. Considera que és un fet extremadament greu i políticament reprovable, fos del 

grup que fos. Malgrat això, assenyala que des de l’inici els regidors de la CUP s’han pres el 

càrrec com si fos una càrrega insuperable i diu que sembla que reneguin de tot el que suposa. 

Per tant, anuncia el seu suport a aquesta reprovació davant la inhibició i passivitat del govern 

respecte a l’actitud d’un regidor. 

Vol saber si el govern els dirà alguna novetat quant al que ha fet o ha dit l’alcaldessa a aquest 

regidor. 

En relació amb la proposta de Convergència, comenta que el PP ha demanat que l’Ajuntament 

es personi com a acusació particular. Considera que la Generalitat sovint ha fet un mal favor 

quan s’ha retirat en més de 40 casos d’acusacions particulars per aldarulls, per aconseguir un 

acord de govern. Es queixa que els grups antisistema moltes vegades utilitzen els càrrecs 
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institucionals per donar suport a activitats, a persones il·legals i a aldarulls. Creu, doncs, que la 

Generalitat no pot donar cobertura a grups que permanentment estan al marge i transgredint 

moltes normes. 
 

El Sr. GARGANTÉ vol comentar, per començar, dues afirmacions preocupants que s’han fet. 

En primer lloc, destaca que el regidor de Convergència i Unió ha parlat de coaccions i 

amenaces. Pregunta si ja s’ha produït el judici i hi ha una sentència, i constata que no. En segon 

lloc, diu que s’ha parlat de la utilització de l’estatus de regidor envers el metge, i comenta que, 

si es mira l’expedient policial, es pot veure que en cap cas ell no li va dir al metge que era 

regidor, sinó que va ser la policia qui li ho va dir. Opina, per tant, que els grups han patinat 

bastant amb l’afirmació de la utilització del càrrec, com també van patinar amb el tema del 

funcionariat del metge. Diu que els grups poden seguir patinant i mentint, perquè potser alguna 

cosa queda, però que la realitat s’acaba imposant. 

Indica que, segons la Sindicatura de Greuges, la presència de la policia o qualsevol altra 

persona trenca la confidencialitat metge-pacient necessària. Comenta que l’adjunt general del 

Síndic de Greuges, Jaume Saura, ho va dir en una entrevista, que cita textualment: «–Un metge 

ha de rebre un pacient a soles? –Sí. Un metge ha de rebre un pacient a soles. I en el cas de les 

persones detingudes ens basem en allò que diu el Protocol d’Istanbul, que és un manual de 

bones pràctiques. Ho té aprovat el Consell de Drets Humans de l’ONU, i tinc entès que hi ha 

una ordre del Departament de Salut que parla de confidencialitat. –Pel que sabeu, la 

confidencialitat entre metge i pacient es compleix a Barcelona? –No es compleix mai. –Mai? –

Mai. Pel que sabem nosaltres, no es compleix mai la confidencialitat. I no a Barcelona, sinó a 

Catalunya. Pel que fa a les detencions ho preguntem d’una manera bastant sistemàtica quan 

visitem comissaries de Mossos i Policia local. I ens quedem bastant sorpresos. Els policies 

donen per fet que, naturalment, ells custodien el detingut en tot moment, fins i tot, quan és 

visitat pel metge. I ni els metges no tenen consciència que haurien de demanar a la policia que 

abandonés el box. Sí, és una pràctica habitual, al centre d’urgències Peracamps i, en general, a 

Barcelona i a les policies de Catalunya. La visita mèdica del detingut es fa amb la presència de 

membres del cos policial que l’han detingut. –No ens sabreu valorar l’actuació de la Guàrdia 

Urbana en el cas de què parlem? –Diguem-ho així: si realment acompanyaven aquella persona, 

que no era detinguda, en una visita mèdica, em sembla incorrecte. Però tampoc no ho atribuiria 

a la Guàrdia Urbana i prou. És tot el sistema. Fer això és tan habitual que ningú no ho ha 

percebut com una cosa incorrecta. Si has vist el vídeo, el metge està com perplex que li 

retreguin que l’ha visitat amb la policia. “Però si jo ja l’he vist! Ja m’ha dit com havia passat” –

diu. Per tant, no voldria donar culpes ni suposar mala fe en uns o en uns altres. Hi ha una 

manera d’actuar de molts anys, que no en som conscients. I, per una altra banda, hi ha unes 

pautes i unes recomanacions internacionals de fer-ho d’una altra manera. Hem de començar a 

canviar d’actitud. Un cop ho expliques, tothom ho entén bastant.» 

Destaca que el venedor ambulant no estava detingut i que és qui li va dir que l’havien atès amb 

la Guàrdia Urbana. Afegeix que el metge li ho va confirmar, ja que en set ocasions li va dir al 

metge que l’havia atès amb la Guàrdia Urbana i que l’hauria d’atendre sense aquesta i que el 

metge no ho va negar en cap. Comenta que ho acaba confirmant el SAPOL, el sindicat 

majoritari d’aquest cos, que en una entrevista a Catalunya Ràdio va dir que anava custodiat per 

si calia detenir-lo. Comenta que es diu que detenir les persones que denuncien la tortura és 

garantir que la tortura continuï, i fa al·lusió al cas de Txelui Moreno i als que van detenir ahir 

per denunciar la tortura. Així, pensa que es podria fer un paral·lelisme i afirmar que denunciar 

les persones que denuncien el trencament de la confidencialitat metge-pacient és garantir que 

aquesta manca de confidencialitat continuï. Opina que aquesta proposició li fa un flac favor al 

Departament de Salut, al Protocol d’Istanbul, al col·lectiu de treballadors de la sanitat i, fins i 

tot, al cos de la Guàrdia Urbana. Conclou que la reprovació dels grups és un orgull per a la CUP 

i vol dir que el seu Grup va pel bon camí. 
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El Sr. PISARELLO considera que des de la darrera compareixença fins a aquesta sessió no han 

canviat gaire les coses i s’està tornant sobre un debat que ja s’ha tingut. Anuncia que el govern 

votarà en contra de la proposició de CiU i a favor de la del PSC. 

Lamenta que el Sr. Forn hagi oblidat tan de pressa les implicacions institucionals que té 

dedicar-se a la Guàrdia Urbana, ja que ell va tenir aquest càrrec a l’Ajuntament. Considera, 

doncs, que el regidor de Convergència i Unió està instrumentalitzant el tema. 

Reitera que votarà en contra de la proposició de Convergència i Unió perquè bona part del que 

s’està discutint és objecte d’un procediment judicial i no vol fer judicis paral·lels. Opina que 

tant el Sr. Forn com el Sr. Garganté s’han avançat en temes que s’estan discutint en un judici, 

dels quals hi ha molta informació contradictòria. Constata que l’Ajuntament no té els mitjans 

per investigar aquestes qüestions i, per tant, ha d’esperar quina és la versió judicial, que no 

sempre coincideix amb la veritat dels fets en sentit estricte, però que és el que el govern ha de 

respectar. Reitera que, mentre els tribunals i la fiscalia no tinguin els resultats de les seves 

actuacions, no són en aquesta Comissió per reprovar les actituds de ningú, i menys quan el tema 

no està aclarit. 

Explica que l’Ajuntament no es persona perquè no hi ha cap situació personal que impliqui 

directament un treballador de l’Ajuntament, ja que no hi ha l’acusació concreta contra un 

guàrdia urbà o un treballador municipal directament implicat. Conclou, doncs, que 

l’Ajuntament no està afectat jurídicament. 

Indica que, en el cas del metge, aquest depèn de la gerència de l’Hospital del Mar, que alhora 

depèn d’un consorci en què la Generalitat té un 60%. No sap si potser Convergència i Unió 

podria exigir a la Generalitat que actués, si considera que la gerència hauria de fer un 

pronunciament públic sobre la qüestió. Diu que l’Ajuntament vol ser prudent perquè els fets no 

es poden analitzar fora de context i cal esperar a veure què es planteja en seu judicial. 

Comenta que això no impedeix que el govern doni ple suport a la proposició del Grup 

Socialista, que és reconèixer la tasca de la Guàrdia Urbana i dels treballadors municipals en 

conjunt. Indica que el govern té l’obligació de donar la màxima confiança a aquest cos perquè 

presten un servei públic essencial per a la ciutadania com és la seguretat. Comenta que molts 

països del món no tenen exèrcit, però que no hi ha cap ciutat que no tingui policia. Remarca, 

doncs, que la policia existeix perquè presta un servei molt important i que els ciutadans saben 

que existeix aquest servei, que sovint és una tasca ingrata i no prou reconeguda. Afegeix que el 

suport a la Guàrdia Urbana es fa sense cap tipus de biaix ni de dubte. 

Tanmateix, manifesta que com en qualsevol servei públic, si es produeixen actuacions 

irregulars o que són un abús, cal actuar. Comenta, doncs, que, si s’han de modificar els 

protocols perquè no es vulneri la confidencialitat metge-pacient quan una persona és detinguda, 

el govern ho ha de fer, i afegeix que és responsabilitat seva políticament, i no de la Guàrdia 

Urbana. Indica que, si el Síndic de Greuges parla en aquest sentit, cal investigar el tema. 

Constata que aquest govern ha presentat un pla director per a la Guàrdia Urbana, cosa que no 

s’havia fet abans, i que aquest pla es començarà a implementar al juny, basat en els principis de 

proximitat, de territorialitat i de transparència. Destaca que s’han fet altres coses, com reforçar 

l’autonomia de l’Oficina d’Afers Interns, o engegar l’arxiu administratiu de la Guàrdia Urbana 

a la Vall d’Hebron, que impedirà que es puguin perdre papers, entre altres coses. Afegeix que 

s’ha nomenat un comissionat que és una eminència mundial en ètica policial.  

Comenta que no està d’acord amb com el regidor Garganté va portar aquest tema, ja que 

considera que, tot i que té tot el dret a defensar els col·lectius vulnerables, hi havia altres 

mitjans per fer aquesta denúncia si ell considerava que s’estava produint una vulneració. Indica 

que podia haver recorregut al mateix Ajuntament o a altres espais. Recorda que, de fet, poc 

temps abans va sortir una denúncia al setmanari La Directa sobre una presumpta actuació 

irregular, i el comissionat va actuar immediatament d’ofici. 
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Insisteix que el govern dóna ple suport a l’actuació de la Guàrdia Urbana, i creu que per 

transformar la realitat no es pot partir de clixés, però demana a la resta de forces polítiques 

responsabilitat per tractar aquests temes. 

 

El Sr. FORN li replica al Sr. Pisarello que no s’ha oblidat de les seves obligacions respecte a la 

Guàrdia Urbana, sinó que les defensa, ja que ell defensava el mateix quan va ser al govern que 

mentre estava a l’oposició o abans de tenir una responsabilitat política, cosa que no pot dir 

tothom. Considera que Barcelona en Comú explicava una imatge de la Guàrdia Urbana que no 

té res a veure amb la realitat, i que ara tant el Sr. Pisarello com la Sra. Pin s’han trobat dient que 

cal tenir policia i destacant la importància de la tasca que desenvolupa la Guàrdia Urbana. 

Recorda, però, un tuit de la Sra. Pin de 2013 en què parlava d’actituds feixistes de la Guàrdia 

Urbana i tota la imatge d’aquest cos que va crear Barcelona en Comú abans de les eleccions. 

Reitera que coneix perfectament les seves obligacions i responsabilitats i que com a mínim ell 

pot dir amb el cap ben alt que ara defensa el mateix que ha defensat sempre. 

Pel que fa al que comentava el Sr. Pisarello que no hi ha cap treballador municipal implicat, li 

pregunta si realment creu que és així, quan s’ha volgut involucrar la Guàrdia Urbana en un fet 

que no tenia res a veure. Afegeix que no era un treballador, sinó 3.000, és a dir, tot el cos. 

Indica que, a més, molts ciutadans se senten ofesos per la manca d’acció del govern. 

Està totalment d’acord amb el Sr. Coronas respecte que caldria que l’alcaldessa vetllés per 

aquests temes, i comenta que el seu Grup fa 11 mesos que li ho reclama. Recorda que hi havia 

una compareixença la setmana anterior en què la Sra. Colau, màxima responsable de seguretat, 

no es va presentar, i es queixa que tampoc és present en aquesta Comissió. Comenta que va 

tardar 3 dies a donar resposta dels fets que van succeir, i que ho va fer perquè des de Madrid se 

li va preguntar. Diu que no és el que s’espera d’un alcalde de Barcelona. 

S’adreça al Sr. Garganté per dir-li que, suposant que s’hagués trencat el principi de 

confidencialitat, no creu que coaccionar una persona sigui la manera normal d’actuar. 

Considera que la gent no és beneita i que sap distingir una qüestió d’una altra, i que quan la 

gent veu el vídeo ho qualifica amb paraules com ara «coacció, amenaça, chulería, prepotència». 

Indica que el Col·legi de Metges diu que van estar sols, però reitera que, si no ho van estar, el 

Sr. Garganté podria haver interposat una denúncia, en comptes de presentar-se d’aquella 

manera. Opina que el regidor de la CUP té una capacitat de tergiversar tant la realitat que al 

final potser, en comptes de reprovar-lo, li hauran de donar la Medalla d’Or de l’Ajuntament i 

felicitar-lo per la gran tasca que està fent. 

Està d’acord que tothom ha de poder dir i posar l’accent en el que li sembli, però que en un cas 

d’atac a la Guàrdia Urbana, denunciat en aquestes comissions per diferents grups polítics, el 

govern ha d’actuar. Es queixa, de nou, que l’alcaldessa no ho fa i que alguns grups polítics se 

n’amaguen. 

 

La Sra. ANDRÉS agraeix el suport a la seva proposició. Respecte a la seguretat jurídica dels 

treballadors públics, indica que la competència la tenen tant el govern com els grups 

municipals, i que, si cal revisar protocols perquè funcionin millor i que els treballadors i la 

Guàrdia Urbana tinguin més seguretat jurídica en la seva feina, s’ha de fer. Aclareix que ho diu 

en relació amb el que ha dit el Sr. Garganté de la presència de la Guàrdia Urbana o els Mossos 

en un moment en què hi ha protocols internacionals que diuen que no hi han de ser. Pensa, 

doncs, que en aquest cas i en altres s’ha de revisar. 

Afegeix que aquesta seguretat i aquesta confiança dels treballadors públics també l’han de 

reforçar els grups amb l’actitud política de com es tracten els temes. 

Opina, com el tinent d’alcalde Pisarello, que a més de fer activisme, els regidors tenen altres 

vies que han de saber utilitzar per arribar a l’objectiu de preservar la institució, garantir l’interès 

públic i garantir la feina dels treballadors en condicions. Aclareix que es refereix tant a la 
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Guàrdia Urbana com als directius i al personal eventual, perquè a vegades es posen qüestions 

sobre el personal directiu o eventual de l’Ajuntament i pensa que no s’hauria de fer, ja que els 

grups tenen l’obligació de preservar la confiança en tot el personal, ja que d’entrada no hi ha res 

que indiqui que les coses es fan malament i no s’han de generar desconfiances respecte de 

ningú. 

Comenta que, mentre el PSC era al govern, també va patir episodis greus en relació amb la 

Guàrdia Urbana i que no van observar defenses aferrissades ni del govern ni de la Guàrdia 

Urbana. 

Li agrada que tothom tingui ara aquesta actitud, però creu que ja n’hi ha prou en aquesta 

Comissió de tractar temes recurrents sobre la Guàrdia Urbana, perquè no li fan cap favor, ni 

tampoc temes recurrents sobre l’acció política dels regidors, que la poden fer d’una altra 

manera, ja que no s’ha de posar en qüestió la feina política que es fa a l’Ajuntament. 

 

El Sr. SIERRA comenta que el tinent d’alcalde ha demanat responsabilitat als grups de 

l’oposició a l’hora de tractar aquests temes, i diu que és el mateix que Ciutadans va exigir en el 

seu moment a l’alcaldessa. Comenta que, quan es va produir el que la CUP anomena «accions» 

i va muntar els espectacles que munta, amb la falta de respecte i consideració cap als altres 

membres del consistori, en una Junta de Portaveus extraordinària es va dir que la Sra. Colau 

parlaria amb el regidor Garganté per reprovar-lo i fer-lo canviar d’actitud. 

Es queixa que aquesta falta d’acció és la que ha tingut l’alcaldessa també com a responsable i 

defensora de la Guàrdia Urbana. Comenta que podria fer una llista de greuges cap a la Guàrdia 

Urbana, no tan sols per part de la CUP, de tractar de personar-se en interrogatoris d’un 

determinat col·lectiu, d’intentar parar-los una trampa assistint a determinades accions de 

mercats i venda ambulant com el Mercat Rebel. 

Diu que el fet que no es posi fre a aquesta actitud de la CUP per part de la Sra. Colau és el que 

fa que Ciutadans demani responsabilitat i que es torni a estudiar el ROM per establir un procés 

de sanció quan els comportaments dels regidors de l’Ajuntament són indignes o no ajustats a la 

norma, ja que ara mateix no és així. 

Recomana als regidors de la CUP que canviïn d’actitud, ja que, si no, no aconseguiran dur a 

terme la tasca municipal. Comenta que Ciutadans ja no els fa esmenes, perquè quan ho ha fet no 

han obtingut cap resposta. Per tant, comenta que la CUP no podrà tirar endavant les seves 

iniciatives i fer un treball municipal adequat. 

Finalment, li diu al Sr. Coronas que aquesta reprovació és adequada a l’Ajuntament de 

Barcelona justament perquè és on són, i que no reprovarà l’alcalde de Solsona o d’un altre 

ajuntament, sinó el comportament no digne d’un regidor de l’Ajuntament de Barcelona. 

 

El Sr. CORONAS creu que el Sr. Garganté s’equivoca quan etiqueta i generalitza, ja que dir 

que la Guàrdia Urbana són uns torturadors li sembla que no és la manera adequada de fer-ho. 

Comenta que justament circulava un vídeo a la xarxa uns dies enrere en què es veia dos agents 

de la Guàrdia Urbana a la Diagonal intentant conduir un malalt d’Alzheimer a casa seva, i que 

van tardar una hora i escaig. Diu que no se’ls imagina fent tortures tot seguit. 

 

La Sra. ESTELLER anuncia que dóna suport a la Guàrdia Urbana davant la passivitat i 

inhibició del govern respecte a la CUP a l’Ajuntament i als fets del CAP de Peracamps, i també 

davant la permanent voluntat de desprestigiar aquest cos. A més, reprova la conducta del 

regidor Garganté a l’espera del judici i la sentència. Comenta que aquestes sentències tenen 

entre les seves penes les inhabilitacions, però diu que la conducta reprovable és la d’aquesta 

sessió. 

Finalment, pregunta al Sr. Pisarello si l’alcaldessa ha parlat amb el Sr. Garganté o ha fet alguna 

cosa. 
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El Sr. GARGANTÉ comenta que el compromís institucional cap a la feina, la imatge pública i 

el bon nom dels membres de la Guàrdia Urbana no pot ser un compromís ni a cegues ni 

incondicional. Tot seguit, comenta algunes actuacions d’alguns membres d’aquest cos, com ara 

el judici per l’atropellament d’un venedor ambulant per part d’una moto d’un guàrdia urbà; el 

cas de Ciutat Morta; el cas dels tres de Gràcia; els dos guàrdies urbans condemnats per tortures 

a qui se’ls concedeixen jubilacions amb 34 i 38 anys; un guàrdia urbà condemnat a 4 anys i mig 

per falsificació de documents; informes falsos de la Guàrdia Urbana que van portar una persona 

durant 23 dies a presó preventiva, que finalment va ser absolta; casos de racisme institucional; 

el trencament de la confidencialitat metge-pacient; un inspector d’aquest cos que es va apropiar 

de llaunes de cervesa de venedors ambulants per al seu consum; connexions de la Guàrdia 

Urbana amb l’extrema dreta; l’informe de la Coordinadora per la Prevenció de la Tortura, que 

diu que aquest cos és un dels que més denúncies rep de tot l’Estat, o un periodista de La Directa 

a qui un membre d’aquest cos li va dir que li tallaria el coll. Aclareix, doncs, que parla d’alguns 

membres i no generalitza. 

Considera que la imatge pública no queda afectada per les crítiques dels veïns contra alguns 

membres de la Guàrdia Urbana, sinó per les males praxis instaurades, silenciades i, en alguns 

casos, defensades. Diu que la CUP es nega a ser còmplice dels silencis, de les justificacions i de 

tancar files, d’instaurar de facto una situació per perpetuar l’statu quo i donar cobertura a 

aquestes impunitats. 

Anuncia el seu vot en contra de les dues propostes. 

Finalment, comenta que el regidor de Convergència i Unió, sent president de TMB, va intentar 

que un company seu i ell mateix anessin dos anys a la presó per denunciar un cas d’abús 

d’autoritat i per fer una roda de premsa. Diu que el directiu i TMB els van denunciar per atacar 

el seu honor i la seva intimitat. Recorda que tant ell com el seu company van ser absolts i que al 

directiu no li van obrir ni un expedient per donar l’ordre de provocar un treballador per 

sancionar-lo de manera més greu. 

 

El Sr. PISARELLO indica que el govern continuarà treballant per desenvolupar el primer Pla 

director de la Guàrdia Urbana que ha tingut l’Ajuntament i que continuarà defensant els drets de 

tots els habitants de Barcelona. Lamenta l’ús partidista del cos que han fet alguns grups en 

aquesta Comissió. 

 

El Sr. FORN lamenta que el govern no hagi estat valent i no s’hagi adherit a aquesta reprovació. 

Creu que és una evidència i un missatge que calia donar no només a la Guàrdia Urbana, sinó 

també a tota la ciutadania. Opina que pels motius que sigui, segurament més electorals, més 

polítics, d’aprovació del dia 25 de la modificació de crèdit, el govern no ha estat valent. 

Insisteix que és un mal missatge que s’envia a la ciutadania. 

Fa una rectificació sobre el tuit de 2013 de la Sra. Pin, que deia textualment: «Que la Guàrdia 

Urbana no aplica criteris racistes per identificar la gent que fa ús de l’espai públic és mentir 

descaradament.» Insisteix que això la Sra. Pin ho deia el 2013 i ara fa declaracions d’amor a la 

Guàrdia Urbana. 

Explica que és un tema recurrent perquè s’han dit moltes coses i s’ha incendiat molt. Es queixa 

que el que ha dit el Sr. Garganté que la Guàrdia Urbana és el cos que més denúncies rep de tot 

l’Estat és absolutament fals amb dades a la mà. Demana que s’expliqui també quantes 

denúncies guanya de les que rep la Guàrdia Urbana. 

Considera que el govern té l’obligació d’explicar tot això i no pot callar davant d’aquest 

discurs, perquè callar és donar-ho per vàlid. Diu que això no farà el govern menys reivindicatiu 

ni menys bo davant la gent, però que si es busca la veritat, s’ha d’explicar. 
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Indica que el Sr. Garganté parla del conveni d’Istanbul, i pregunta què diu el conveni del que se 

sent dir al regidor de la CUP en el vídeo: «Aquí ens hi podem estar cinc hores o cinc minuts.» 

Considera que aquesta no és una actitud normal, sinó prepotent, però ironitza que, tal com van 

les coses, acabaran felicitant el regidor Garganté i fins i tot potser se li acabarà donant la 

Medalla d’Honor de la ciutat. 

 

La Sra. ANDRÉS creu que cal urgentment el codi ètic de l’Ajuntament perquè tots plegats 

puguin reconduir actituds i donar una altra imatge a la ciutadania. Lamenta no tenir una llista de 

totes les accions que diàriament fan els 3.000 agents de la Guàrdia Urbana per poder-la llegir i 

posar en valor la feina de tot un col·lectiu, i que no quedi per terra per la llista que ha fet el Sr. 

Garganté. 

 

El Sr. Pisarello expressa el vot contrari de BnComú, el Sr. Forn expressa el vot favorable de 

CIU, el Sr. Sierra expressa el vot favorable de C’s, el Sr. Coronas expressa el vot contrari 

d’ERC, la Sra. Andrés expressa l’abstenció del PSC, la Sra. Esteller expressa el vot favorable 

del PP i el Sr. Garganté expressa el vot contrari de la CUP. ES REBUTJA. 

 

Del Grup Municipal C’s: 

 

3.-  (M1519/3181) La Comissió de Presidència, Drets de Ciutadania, Participació i Seguretat i 

Prevenció acorda: Que en nom de la transparència, s’estableixi en un termini no superior a un 

mes, la informació següent en la pàgina web del Consistori sobre transparència: 1. Estructura 

organitzativa interna del Consistori amb la identificació de tot el personal directiu, junt amb el 

seu perfil i la seva trajectòria professional, independentment de si són alts càrrecs, funcionaris 

de carrera, o personal extern. 2. Les retribucions, indemnitzacions i dietes, de tot el personal 

directiu, independentment de si són alts càrrecs, funcionaris de carrera, o personal extern. 3. 

Reflectir de forma personalitzada les dietes rebudes pels membres del Govern, els alts càrrecs 

de l’Administració pública així com el personal directiu, independentment de si són alts càrrecs, 

funcionaris de carrera, o personal extern. 
 

El Sr. ALONSO comenta que Ciutadans presenta una proposta per seguir desenvolupant la 

transparència en la gestió de l’Ajuntament. Recorda que pel seu Grup la transparència en la 

gestió de les administracions públiques és una qüestió clau per ajudar a lluitar contra la 

corrupció, per treballar de manera eficient i per apropar l’Administració als ciutadans. Per això, 

diu que Ciutadans ha presentat diverses iniciatives per aprofundir en la transparència en tots els 

nivells de l’Administració. 

Constata que, de totes les propostes que ha presentat Ciutadans, el govern ha fet cas d’algunes i 

d’altres no. Veu una certa voluntat de fer coses en l’àmbit de la transparència, però considera 

que és insuficient. 

Com a positiu, destaca que l’actual Portal de la Transparència de l’Ajuntament inclou els sous i 

els currículums de tots els regidors, comissionats, gerents i personal eventual, cosa que és 

bàsica per a la transparència i que Convergència i Unió no va ser capaç de fer. 

Destaca, però, que el govern fa un pas endavant i dos enrere, i no pot acceptar que es facin 

coses parlant de la transparència, però després es busquin portes del darrere per incloure càrrecs 

a l’Ajuntament sense l’adequat procediment de transparència envers aquestes persones i la seva 

idoneïtat. 

Aclareix que es refereix a la contractació de 35 càrrecs directius de segon nivell a 

l’organigrama, que el govern ha dit que es tracta de concursos de selecció de personal públics. 

Diu que en això hi podria estar d’acord, però que la realitat demostra que aquests concursos els 

acaben guanyant persones amb una relació prèvia amb Barcelona en Comú o amb els gestors de 

l’àrea corresponent. 



 

Ref:  CCP 4/16 Presidència, Drets de ciutadania, Part. i Seg. i Prevenció 

v.  22/ 4/ 2016     10: 41 
24 

Fa una lectura ràpida del que diuen algunes afirmacions d’alguns mitjans de comunicació, com 

ara que la directora de l’Oficina de l’Agència Municipal, en què hi havia 42 aspirants al càrrec, 

ha acabat sent la cap de gabinet de l’actual gerent; que el director de Sectors Culturals i 

Innovació, en què hi havia 22 candidats, estava a la llista electoral de Barcelona en Comú; que 

el director de Serveis de Justícia Global i Cooperació Internacional, en què hi havia 16 

candidats, és de Barcelona en Comú; que el director de Serveis de Salut també és una persona 

que va fer campanya en favor de Barcelona en Comú; que la directora de Serveis de Drets de 

Ciutadania i Immigració, en què hi havia 21 aspirants, casualment treballava a l’Observatori 

DESC, i que la directora de Serveis d’Economia Cooperativa Social i Solidària, en què hi havia 

15 candidats, treballava prèviament amb un dels comissionats de l’Ajuntament. 

Diu que això no es pot permetre i que ja no són temps de concursos públics de selecció de 

personal en què abans de començar ja se sap qui serà el candidat elegit. Considera que cal 

eliminar aquestes pràctiques que desacrediten les institucions, i destaca que el més greu és que 

aquests càrrecs no apareixen al Portal de la Transparència. 

Per això proposa que s’incloguin tots aquests càrrecs al Portal de la Transparència i demana que 

també s’incloguin els currículums d’aquests directius perquè tothom pugui verificar la idoneïtat 

d’aquestes persones. Pensa que així s’eliminaran tots els dubtes sobre aquests processos de 

contractació i els mèrits d’aquestes persones seran públics i transparents. Opina que així, si algú 

als tribunals de contractació té la idea de posar algú de confiança s’ho pensarà dues vegades 

abans de posar algú que no compleixi els requisits, perquè seran públics, i, a més, tothom podrà 

verificar la idoneïtat d’aquests directius. 

Està segur que els grups estaran d’acord amb aquesta proposta, perquè és de sentit comú 

incloure aquests càrrecs directius en el Portal de la Transparència amb la informació del sou, 

lloc a l’organigrama i currículum, ja que això millora la transparència en la gestió. 

 

El Sr. MARTÍ entén que aquesta iniciativa de Ciutadans s’inscriu en la prioritat que ha marcat 

el govern d’aprofundir en la transparència a l’Ajuntament, no solament per convicció ètica i 

política, sinó també per una exigència ciutadana clara i creixent. Malgrat tot, creu que, tot i que 

el govern reitera cada dia aquesta prioritat seva d’aprofundir en la transparència municipal, hi 

ha zones d’ombra molt clares en l’acció política del govern en què no arriba aquesta 

transparència, tal com mostraven els exemples bastant escandalosos que posava el regidor de 

Ciutadans, sobretot en el tema del personal de confiança, que no para de créixer. 

Per tant, entén que la proposició va en la bona línia, que hauria d’anar en paral·lel amb la 

voluntat política del govern, no sempre expressada de manera clara. Considera, doncs, que hi 

hauria d’haver una bona resposta del govern. 

Anuncia que votarà a favor d’aquesta proposició, encara que no garanteixi la transparència 

absoluta, ja que això està en mans del govern, que és qui té els mitjans. Comenta que, si 

s’aprovés, seria un bon recordatori de la feina que té pendent el govern, sobretot per compassar 

la voluntat política amb la praxi del dia a dia. 

Atès que estan parlant de transparència i de compromisos públics, recorda que el govern va dir 

que el primer trimestre de 2016 se sabria a quines entitats anirien destinats els excedents de les 

seves retribucions, procedents de la diferència entre els 2.200 euros famosos i les retribucions 

reals, però es queixa que l’únic que se sap és que aquests sobrants han anat a engruixir la caixa 

de Barcelona en Comú.  

Conclou que votarà a favor d’aquesta proposició, i creu que encara queda molta feina per fer al 

govern per demostrar que realment el discurs va acompanyat d’accions. 

 

La Sra. CAPDEVILA comenta que el dilluns el seu grup va fer arribar una proposta d’esmena 

al grup proposant que no ha rebut resposta, i, per tant, la vol fer in voce per saber si es recull o 

no en la proposició. 
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Explica que l’esmena proposava que on diu «dietes percebudes pels membres del govern» s’hi 

inclogués «a tots els regidors», que podria quedar en una cosa així com «dietes percebudes per 

tots els regidors d’aquest Ajuntament». 

També voldria que quedessin reflectides en aquest portal les quantitats percebudes per tots els 

regidors provinents d’altres institucions supramunicipals. Diu que s’adaptaria al redactat que fes 

el grup proposant, però que haurien de constar aquestes dues esmenes. 

 

La presidenta diu que seria interessant tenir el text final perquè els grups s’hauran de posicionar 

i Secretaria ho ha de recollir a l’acta. Demana, doncs, que es miri d’escriure en un document. 

 

La Sra. CAPDEVILA diu que Ciutadans ho hauria de tenir perquè li ho van enviar el dilluns, 

amb prou temps per contestar. 

 

La presidenta diu que es poden fer esmenes in voce, però que cal saber si el grup proposant les 

accepta. Demana que es llegeixi el text exactament. 

 

La Sra. CAPDEVILA repeteix que on diu «dietes percebudes pels membres del govern» s’hi 

inclogui «a tots els regidors», és a dir, «dietes percebudes per tots els regidors d’aquest 

Ajuntament». 

Afegeix que també vol que en el redactat es digui que quedin reflectides en el portal la quantitat 

de dietes percebudes pels regidors provinents d’altres institucions supramunicipals, és a dir, que 

constin tant les dietes cobrades per part de l’Ajuntament com per d’altres estaments 

supramunicipals. 

 

El Sr. ALONSO accepta l’esmena. 

 

El Sr. ASENS indica que també va fer arribar una esmena en relació amb el termini, que no fos 

superior a un mes, i que ha parlat amb el Sr. Sierra d’augmentar-lo a 7 mesos perquè els serveis 

tècnics diuen que no és possible en aquest termini. 

 

El Sr. ALONSO diu que no és el que li agradaria, però que si és l’única manera d’aconseguir-

ho, també accepta aquesta esmena. 

 

La Sra. CADPEVILA considera que cal fomentar els valors de la regeneració i l’obertura 

democràtica i que és d’una importància cabdal el rendiment de comptes a la ciutadania 

mitjançant la transparència i el govern obert, que entén com a premisses irrenunciables. 

Manifesta que la proposició de Ciutadans de publicar al web de l’Ajuntament un organigrama 

clar d’estructura interna del personal directiu, de les seves retribucions, indemnitzacions i dietes 

de manera personalitzada, independentment de si són alts càrrecs, funcionaris de carrera o 

personal extern, li sembla que entra dins dels principis que ERC entén com a bàsics per poder 

fer una política més pròxima a la gent. 

Recorda que a Catalunya es disposa des de 2014 de la Llei de transparència, accés a la 

informació pública i bon govern, que representa un pas qualitatiu cap a una democràcia oberta i 

que té per objectiu fer avançar en matèria de transparència les administracions públiques del 

país, inclòs l’Ajuntament de Barcelona. Afegeix que s’inclouen totes les organitzacions que es 

financen amb recursos públics i també les empreses públiques. 

Considera que la transparència significa que el govern de la ciutat dugui a terme una 

comunicació activa, permanent, actualitzada i comprensible de totes les dades del personal 

directiu, fent servir tots els instruments de difusió necessaris perquè sigui efectiu el rendiment 

de comptes. 
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Com que entén que viure en una democràcia oberta comporta potenciar el control del ciutadà 

sobre els poders públics, votarà a favor d’aquesta proposició. 

 

La Sra. ANDRÉS indica que el seu Grup és partidari de la màxima transparència i accés a la 

informació de tots els barcelonins, i reconeix que és un aspecte que ha anat evolucionant a 

l’Ajuntament a mesura que s’avançava en l’accés a la informació i la tecnologia i a mesura que 

s’anaven aprovant i modificant noves lleis de transparència i les demandes ciutadanes. 

Reitera que el PSC defensa la transparència, la participació i la col·laboració, i un govern de 

Barcelona obert, amb accés real a totes les dades públiques, que cada vegada han de ser més per 

tres raons: la ciutadania, la tecnologia i la legalitat. Troba, doncs, que hi ha un context social, 

polític i tecnològic favorable a aquesta proposició. Comparteix també que cal fer una nova 

mirada sobre l’acció política, i que s’hauran de fer més passos cap a una governança municipal 

més transparent i oberta, en què hi hagi més control democràtic sobre la informació i l’activitat 

de l’Ajuntament. Manifesta que està, doncs, a favor d’aquesta proposició amb les esmenes que 

s’han aportat. 

Pensa que es tracta de recuperar la confiança i restablir la credibilitat política, i creu que aquest 

compromís de publicar les dades va en aquesta línia. 

Informa que a la pàgina del seu partit ja es publiquen dades amb les dietes i les declaracions 

d’activitats dels regidors, que són públiques, i que, encara que no es publiquen al web, ja hi 

consten. Conclou, doncs, que no hi ha cap voluntat d’amagar. 

També li sembla molt correcte que es puguin penjar les trajectòries professionals i currículums 

del personal de direcció de l’Ajuntament, ja que és bo que la ciutadania sàpiga per què se 

selecciona aquest personal. 

 

La Sra. ESTELLER comenta que pel Grup Popular la transparència i la rendició de comptes és 

l’eix bàsic de l’acció política, i que per això es va aprovar la Llei de transparència i bon govern, 

que va entrar en vigor a l’Ajuntament al desembre de 2015, i és el motiu pel qual l’Ajuntament 

publica totes aquestes qüestions al web, perquè en té l’obligació legal. També recorda que el 

Parlament de Catalunya va aprovar la Llei de transparència el 2014, que complementa i detalla 

moltes accions que han de ser públiques. 

Constata que l’objectiu és que on hi ha llum és més fàcil que les coses es facin bé, i que la gent 

ha de conèixer la realitat d’aquest Ajuntament i de qualsevol administració pública. Conclou, 

doncs, que el PP està d’acord amb totes les accions de què parla la proposta. 

Assenyala a ERC que el que ha demanat ja està al web, en què consten totes les dietes de tots 

els regidors, incloent-hi el que cobren en activitats o entitats supramunicipals. Recorda que 

aquesta obligació és per un acord de la Junta de Portaveus i per compliment de la Llei de 

transparència i bon govern. 

Dubta de si, en l’esmena incorporada, com que s’ha incorporat «de tots els grups», s’entén que 

els comissionats són membres del govern o no, perquè entén que no en són membres, i hi ha 

membres del govern que no són regidors. Comenta que els delegats sí que ho eren, però que 

ERC diu que són membres. Insisteix a preguntar si els comissionats hi estan inclosos, perquè, 

en funció d’això, podrien estar inclosos en el web amb les seves retribucions, etc. 

Pel que fa a la contractació, demana la màxima transparència i que no s’utilitzin procediments 

per aparentar una realitat d’un concurs i que després l’assignació sigui a dit. No sap si això és 

així, però diu que ha sortit als mitjans de comunicació i que per això ha demanat accés als 

expedients. Sol·licita, doncs, que hi hagi la màxima transparència en els processos de 

contractació i proporcionar la informació amb la màxima facilitat perquè tothom la pugui 

valorar. 

Anuncia que, en compliment de la llei aprovada el 2015, el seu Grup dóna suport a aquesta 

proposta. 
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El Sr. GARGANTÉ constata que, abans de saber les esmenes que s’han incorporat a la 

proposta, aquesta demanava el que ja recull la Llei 19/2014, en concret als articles 9.2 i 11.1.b. 

De fet, comenta que els punts són una còpia textual dels articles, i, per tant, no hi té res a dir. 

Tanmateix, creu que en la secció del web de l’Ajuntament de dades d’alts càrrecs municipals i 

eventuals i en la secció de dietes del personal del consistori més o menys ja hi consta el que se 

sol·licita en aquesta proposta, encara que sempre es pot donar la informació de manera 

estructurada i vinculada. 

Indica que hi votarà a favor, encara que planteja el que recull la llei i demana el que ja hauria de 

ser. 

 

El Sr. BADIA vol fer un primer aclariment sobre la política laboral. Vol deixar molt clar que 

per primera vegada a la història aquest govern, quan fa els nomenaments de les direccions, ho 

fa amb concurrència, transparència i processos de selecció, quan fins llavors les direccions 

s’havien nomenat a dit, s’havien deixat pendents durant tot el mandat i no s’havien ratificat mai. 

Afegeix que s’ha acabat amb les direccions de què no penjava personal; que s’està separant la 

barreja constant entre personal eventual i funcionaris, i que s’està acabant també amb la barreja 

entre eventuals que treballaven a càrrec de funcionaris i eventuals que tenien a càrrec seu 

funcionaris. 

Finalment, es mostra sorprès pel fet que Ciutadans, Convergència  i Unió o el Partit Popular, 

que en les negociacions d’assessors van insinuar que el govern fes servir la figura de les 

direccions perquè era una praxi habitual, ara tinguin la força per plantejar tot el que aquest 

govern ha fet, que no és altra cosa que un canvi de 180 graus respecte a com s’estava gestionant 

l’Ajuntament, els càrrecs d’alta direcció i la transparència. Comenta que s’han incorporat 

processos molt avançats i que fins i tot els sindicats han reconegut que feia falta a l’Ajuntament. 

 

El Sr. ALONSO es vol quedar amb la part positiva dels discursos i no entrar en afirmacions que 

no són certes. Agraeix, doncs, totes les aportacions i els vots favorables, i també la voluntat del 

govern per seguir avançant en el tema de la transparència. Finalment, també agraeix les 

esmenes d’Esquerra Republicana de Catalunya.  

Pensa que amb aquesta proposta es continua avançant en la transparència i en el fet de garantir 

la confiança dels barcelonins en la gestió de l’Ajuntament. 

 

La Sra. CAPDEVILA es felicita pel vot favorable de tots els grups, i constata que això vol dir 

que tots volen que l’Ajuntament sigui cada vegada més transparent i que els ciutadans tornin a 

confiar en els polítics i en la política que es fa en el consistori. 

Comenta a la Sra. Esteller que revisarà el que li deia, però que el que li arriba és que surten les 

dietes, però no les supramunicipals. Creu que, en pro de la transparència, també seria bo saber 

què cobren els regidors de l’Ajuntament, i no tan sols els del govern, que han renunciat 

explícitament a les dietes, com els regidors d’Esquerra Republicana de Catalunya. Reitera que 

seria bo saber quins regidors cobren dietes supramunicipals. 

 

La Sra. ESTELLER indica que hi ha un apartat que són dietes i retribucions que es cobren a 

altres administracions, que vol dir les municipals o qualsevol altra. Li diu a la Sra. Capdevila 

que això es troba al web. 

 

El Sr. GARGANTÉ pensa que també es poden fer públiques les dietes que es cobren des dels 

grups municipals. En concret, indica que, com han dit per activa i per passiva, les dietes que 

cobra la CUP per assistir al Consell d’Administració de TMB van a la caixa de resistència dels 

treballadors de TMB per a les sancions que imposa la direcció. 
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El Sr. ASENS constata que el que s’està votant ja ho exigeix la llei i que pràcticament totes les 

dades que es demanen ja són al web. 

Reconeix que hi falten persones, però per això parlava del termini. Li agradaria que aquest 

termini fos més breu, però comenta que des de l’Institut Municipal d’Informàtica i de Recursos 

Humans diuen que no està automatitzada la publicació de currículums, que és manual i s’ha de 

demanar la documentació, traduir-la, etc. 

Pel que fa a les dietes, indica que ja són al web. Quant a les indemnitzacions, diu que 

l’Ajuntament no preveu pagar indemnitzacions per cessament, i que així es publica al Portal de 

transparència. 

Anuncia que votarà a favor de la proposició, encara que és el que ja exigeix la llei. 

En relació amb els processos i les sospites esmentades, agraeix l’actitud de cautela del PP, 

perquè no es pot parlar amb lleugeresa sense conèixer el contingut d’aquests expedients. 

Comenta que cap de les persones que no ha aconseguit el càrrec ha recorregut ni impugnat, i 

recorda que el cap de Serveis Jurídics va guanyar el càrrec davant dels tribunals. 

Considera, doncs, que és temerari plantejar sospites per possibles relacions, ja que cal anar a la 

teoria dels sis graus de separació. 

 

El Sr. ALONSO torna a agrair el vot favorable de tots els grups. 

 

El Sr. Asens expressa el vot favorable de BnComú, el Sr. Martí expressa el vot favorable de 

CIU, el Sr. Alonso expressa el vot favorable de C’s, la Sra. Capdevila expressa el vot favorable 

d’ERC, la Sra. Andrés expressa el vot favorable del PSC, la Sra. Esteller expressa el vot 

favorable del PP i el Sr. Garganté expressa el vot favorable de la CUP. S’APROVA amb el 

redactat següent: 

 

La Comissió de Presidència, Drets de Ciutadania, Participació i Seguretat i Prevenció acorda: 

Que en nom de la transparència, s’estableixi en un termini no superior a 7 mesos, la 

informació següent en la pàgina web del Consistori sobre transparència: 1. Estructura 

organitzativa interna del Consistori amb la identificació de tot el personal directiu, junt amb el 

seu perfil i la seva trajectòria professional, independentment de si són alts càrrecs, funcionaris 

de carrera, o personal extern. 2. Les retribucions, indemnitzacions i dietes, de tot el personal 

directiu, independentment de si són alts càrrecs, funcionaris de carrera, o personal extern. 3. 

Reflectir de forma personalitzada les dietes percebudes per tots els regidors i regidores 

d’aquest ajuntament -incloses les quantitats provinents d’altres institucions supramunicipals-, 

els alts càrrecs de l’Administració pública així com el personal directiu, independentment de si 

són alts càrrecs, funcionaris de carrera, o personal extern. 

 

Del Grup Municipal ERC: 

 

4.-  (M1519/3168) La Comissió de Presidència, Drets de Ciutadania, Participació i Seguretat i 

Prevenció acorda: Que durant el període de convocatòria de subvencions, el Govern municipal 

habiliti a cada districte de la ciutat una oficina orientada a facilitar la informació, assessorament 

i suport a les entitats de cara a la tramitació de subvencions. 

 

La Sra. CAPDEVILA explica que la proposta està feta amb l’ànim de facilitar la feina a les 

entitats de la ciutat que treballen des del voluntariat i que tenen una feina molt feixuga a l’hora 

de presentar segons quins papers al districte, ja que en la petició de subvencions gairebé s’ha de 

ser un professional per emplenar els papers. 
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Comenta que, com cada any, l’Ajuntament publica una convocatòria general de subvencions 

dirigides a projectes, activitats i serveis que duen a terme entitats sense ànim de lucre en àmbits 

temàtics com comerç, joventut, cultura, LGTBI, esport, gent gran, etc., i amb voluntat d’atorgar 

ajuts públics que promoguin finalitats de règim jurídic com la millora de la cohesió social, 

l’associacionisme, la cultura, l’acció comunitària i el civisme com a valors que han fet i han de 

seguir fent avançar Barcelona cap a un model de ciutat sostenible, inclusiva i participativa. 

Creu que és molt important que es continuïn fomentant aquest tipus d’iniciatives, que 

engrandeixen projectes sortits de la ciutadania, potencien l’activitat cívica, milloren l’ús de 

l’espai públic i transformen la realitat a través de la participació social organitzant i planificant 

accions per millorar la qualitat de vida dels veïns de la ciutat. 

Indica que, per garantir que aquesta convocatòria sigui útil per a les entitats i que l’Ajuntament 

pugui vetllar per millorar la qualitat del teixit associatiu de la ciutat i facilitar la tasca de les 

entitats, ERC considera que, durant el període de convocatòria de subvencions, el govern hauria 

d’habilitar en cada districte una oficina especialitzada per orientar i facilitar informació. 

Considera que si s’obrís aquesta oficina temporal es podria cobrir la necessitat de les 

associacions d’informació sobre com, quan i on poden presentar la sol·licitud per a les ajudes, i 

permetria orientar la tramitació. Entén que també és clau la màxima implicació dels tècnics 

corresponents a l’hora d’acompanyar les entitats i agilitzar els seus procediments de sol·licitud 

de subvencions. 

 

El Sr. MARTÍ veu positivament aquesta proposta, i creu que és una realitat de fa molts anys que 

l’Ajuntament no ho posa del tot fàcil a les entitats a l’hora de tramitar les sol·licituds de 

subvencions i ajuts. Comenta que els darrers temps hi ha hagut intents de simplificar els 

procediments i formularis, però que encara hi ha problemes, sobretot perquè el gruix 

d’associacions són entitats petites, amb pocs recursos i poc o gens professionalitzades. 

Considera, doncs, convenient que s’incrementi aquest assessorament especialitzat. 

Indica que en el mandat anterior ja s’havien fet uns esforços especials de convocatòria 

específica a les entitats quan s’obria el procés de convocatòria per explicar els canvis de cada 

convocatòria anual. Li consta que s’està fent un seguiment en alguns districtes a través de les 

direccions de territori i serveis a les persones i que els mateixos tècnics de barri atenen 

personalment les entitats. Així, doncs, malgrat que això ja s’està fent d’alguna manera, pensa 

que és bo reblar els esforços per facilitar la feina a les entitats. 

Opina que reordenant els recursos que ja hi ha als districtes es pot fer aquesta feina i 

incrementar l’assessorament. Diu que no entrarà en l’estructura perquè creu que ja n’hi ha prou 

a l’Administració, però reitera que seria bo incrementar els assessoraments especialitzats a les 

entitats, sobretot a les petites. 

Conclou, doncs, que donarà suport a aquesta proposició. 

 

El Sr. ALONSO coincideix amb l’exposició de la proposta, ja que opina que la subvenció per a 

activitats que atorga l’Ajuntament és una eina fonamental per a la vida social dels barris. 

Comenta que moltes de les activitats dels barris es fan gràcies a la iniciativa de petites entitats i 

que sovint aquestes necessiten les subvencions per sobreviure i desenvolupar la seva activitat. 

Considera que aquest teixit associatiu fa que els districtes siguin més humans, ajuda a fomentar 

les relacions humanes, a construir valors com la solidaritat i fomenta la cohesió social. 

Opina que el procediment de convocatòria de subvencions en termes generals és correcte, però 

també creu que les coses es poden millorar, i per això votarà a favor de la proposta, en el sentit 

que com més informació i més ajuda tinguin les entitats més senzill serà que accedeixin a les 

subvencions. 
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La Sra. ANDRÉS comenta que en el primer Congrés de les Associacions de Barcelona ja es 

parlava de la creació d’un servei de subvencions, i que això es va fer. Afegeix que el 2012, en el 

segon congrés, es va parlar de facilitar els tràmits i la documentació en el circuit de les 

subvencions. 

Explica que l’Ajuntament, recollint això al final del mandat, va crear un servei d’assessorament, 

i vol saber en quin punt està. Recorda que en el segon congrés també es parlava de millorar la 

transparència en les subvencions, i es feia referència també al fet d’eliminar les taxes 

municipals en les activitats de les subvencions, ja que sembla una mica fora de lloc. 

Diu que no es feia una referència explícita a aquesta proposició d’Esquerra Republicana de 

Catalunya, però pensa que sempre hi pot haver una millora en la gestió de les convocatòries de 

les subvencions. 

Per tant, hi donarà suport. No sap quin posicionament té el Consell, però pensa que segurament 

Esquerra Republicana de Catalunya hi ha parlat i hi deuen estar a favor, tot i que no s’hagi 

recollit mai.  

 

La Sra. ESTELLER anuncia el suport del seu Grup, ja que les associacions sempre s’han 

queixat de la dificultat de respondre a les convocatòries de subvencions. Admet que cada 

vegada és més complicat de fer i que els requisits que s’exigeixen per garantir un bon ús 

d’aquests recursos ho dificulten. Constata que la majoria d’associacions no tenen un 

professional que els pugui ajudar i que a vegades fins i tot no s’hi presenten per la dificultat. 

Recorda que ahir, a la Comissió de Drets Socials, Cultura, i Esports es va substanciar una 

finestreta que ha obert l’Àrea d’Esports per ajudar les entitats esportives a fer-ho, juntament 

amb la UFEC. Diu que era una proposta del govern, però que el seu Grup hi va donar suport 

perquè ho va considerar positiu. 

Constata que en els districtes ja hi ha una persona per fer-ho, però vol que hi hagi un inventari 

per tal que una part del personal que hi ha allà durant el període de la convocatòria es destini a 

ajudar les entitats a poder fer aquesta tramitació. 

Conclou que hi donarà suport en el sentit que suposa una reorganització en els districtes per 

ajudar les entitats. 

 

El Sr. GARGANTÉ anuncia el seu vot a favor. 

 

La Sra. PIN comparteix la preocupació i l’objectiu de garantir la informació i facilitar la 

tramitació a les diferents entitats. Informa que s’estan revisant els criteris de subvenció perquè 

es puguin fer subvencions bianuals, perquè hi ha entitats petites que han de presentar una 

paperassa tremenda per rebre una subvenció de 400 euros, cosa que no té sentit. Indica que 

també s’estan revisant els criteris de convenis i el moment de publicació. 

Remarca, d’una banda, que, com ha comentat el regidor de CiU, es fan aquestes sessions 

informatives. Assenyala que també hi ha un esforç extra en l’època de subvencions per part dels 

tècnics de barri. Així mateix, valora la feina que es fa des de Torre Jussana, espai cogestionat 

entre l’Ajuntament i el Consell d’Associacions, que dóna un suport bastant personalitzat a les 

entitats. 

Anuncia la seva abstenció, ja que, tot i estar-hi d’acord, no s’ha pressupostat quins recursos 

suposaria obrir una oficina. Entén que tots els grups van en la mateixa línia de veure la manera 

de donar més suport a les entitats, que no ha de ser necessàriament una oficina, sinó un 

mecanisme que permeti ajudar-les a l’hora de presentar subvencions i simplificar-ne els tràmits. 

 

La Sra. CAPDEVILA agraeix el vot favorable de tots els grups. 

No entén, però, l’abstenció del govern perquè la proposta no pretén que es munti una paradeta 

nova, sinó simplement fer el que ja s’ha fet a Sant Andreu, és a dir, tenir un servei especialitzat, 
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amb un tècnic de barri o dos que durant el període de presentació de les subvencions ajudi a 

emplenar la documentació, en comptes de fer la feina habitual. 

Li diu a la Sra. Pin que el cost és zero, perquè només és qüestió d’agafar un despatx i posar-hi 

un rètol que digui «oficina informativa per al tema de subvencions» i que això duri el temps que 

hagi de durar. No entén, doncs, que si el govern està d’acord que cal donar més informació 

s’abstingui. 

En relació amb Torre Jussana, que valora molt positivament, remarca que és més fàcil que les 

entitats de la Barceloneta o de l’Eixample vagin a les oficines dels seus districtes respectius i no 

pas a Torre Jussana. 

Reitera que no es demana muntar una paradeta nova, que ja n’hi ha suficients. 

 

El Sr. MARTÍ tampoc no entén l’abstenció del govern, però considera que està en el seu dret de 

no acceptar la proposta. 

Sigui quin sigui el resultat de la votació, diu que estarà atent que realment hi hagi aquest 

increment de la qualitat en la prestació d’aquest assessorament, ja que creu que és molt 

important, atès que la majoria d’entitats són petites i no tenen recursos. Considera que el govern 

hauria de ser més sensible políticament i socialment, sobretot amb les entitats que no tenen 

recursos. 

Demana, doncs, que, més enllà d’aquesta abstenció preventiva, el govern acabi posant-hi els 

recursos necessaris per donar aquest millor servei. 

 

La Sra. PIN diu que s’absté per responsabilitat. Lamenta que Esquerra Republicana de 

Catalunya no hagi entrat al govern, veient que la Sra. Capdevila té tan clar com s’ha de fer. 

Comenta que en alguns districtes s’està fent i en altres no, i que no és tan fàcil com fer que els 

tècnics de barri deixin de fer les seves funcions durant l’època de subvencions, perquè és llarga 

i alguns tècnics van molt sobrecarregats de feina, cosa que podria suposar una contractació 

externa. Insisteix, doncs, que, com que no està pressupostat, s’anirà en la mateixa línia i es 

treballarà perquè sigui més fàcil per a les entitats presentar subvencions, atès que són diners de 

tots i ha de ser fàcil per a tothom accedir-hi. 

Indica que, en relació amb Torre Jussana, no només cal anar-hi, sinó que es fa una atenció 

personalitzada i sovint ells també s’adrecen on hi ha les entitats. Reconeix, però, que s’ha de 

reforçar i revisar, que és el que s’està fent en la propera convocatòria de subvencions, que 

espera que l’any següent tingui força novetats. 

 

La Sra. CAPDEVILA ho lamenta, i demana al govern que s’ho replantegi. Pel que fa a la 

proposta al seu grup d’entrar al govern que esmenta la Sra. Pin, remarca que el Grup d’Esquerra 

Republicana de Catalunya hi entén molt en aquest tema i en molts altres, però que això no té res 

a veure amb el fet d’entrar al govern o no. 

Comenta que els funcionaris del districte que coneix, que són de l’Eixample, han de fer la feina 

d’un tècnic de districte i, a més, com que són molt amables i molt responsables, si hi va una 

entitat també l’han d’atendre. Considera, doncs, que el govern perjudica així els funcionaris 

fent-los fer dues feines al preu d’una. Creu que tampoc no hauria de ser un període de sis 

mesos, sinó que un mes i mig o dos hauria de ser temps suficient. 

Per això insisteix que no cal muntar un «xiringuito» nou ni llogar gent de fora, sinó aprofitar els 

funcionaris, que hi entenen i tenen contacte constant amb les entitats. 

 

La Sra. Pin expressa l’abstenció de BnComú, el Sr. Martí expressa el vot favorable de CIU, el 

Sr. Alonso expressa el vot favorable de C’s, la Sra. Capdevila expressa el vot favorable d’ERC, 

la Sra. Andrés expressa el vot favorable del PSC, la Sra. Esteller expressa el vot favorable del 

PP i el Sr. Garganté expressa el vot favorable de la CUP. S’APROVA. 
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Del Grup Municipal PSC: 

 

5.-  (M1519/3162) La Comissió de Presidència, Drets de Ciutadania, Participació, Seguretat i 

Prevenció acorda: Declarar el ferm compromís institucional amb el treball, la imatge pública i 

el bon nom tant dels membres del cos de la Guàrdia Urbana de Barcelona com del conjunt de 

treballadores i treballadors municipals i la garantia de l’exercici objectiu, professional i 

imparcial en llurs funcions dels treballadors i treballadores públics. 

 

(Tractat conjuntament amb el punt 2 de l’ordre del dia.) 

 

El Sr. Pisarello expressa el vot favorable de BnComú, el Sr. Forn expressa el vot favorable de 

CIU, el Sr. Sierra expressa el vot favorable de C’s, el Sr. Coronas expressa el vot favorable 

d’ERC, la Sra. Andrés expressa el vot favorable del PSC, la Sra. Esteller expressa el vot 

favorable del PP i el Sr. Garganté expressa el vot contrari de la CUP. S’APROVA. 

 

Del Grup Municipal PP: 

 

6.-  (M1519/3174) La Comissió de Presidència, Drets de Ciutadania, Participació i Seguretat i 

Prevenció acorda: 1. Refermar i preservar els valors, el marc de convivència i lleialtat 

Institucional emparat per la Constitució Espanyola, i que se sustenten en la llibertat, la igualtat, 

la solidaritat, la convivència democràtica i el compliment de les lleis. 2. Promoure la 

commemoració del dia de la Constitució Espanyola, el proper 6 de desembre, amb l’agenda 

d’actes, simbologia i protocol que li pertoca. 

 

La Sra. ESTELLER indica que el Grup Popular presenta aquesta proposta perquè l’Ajuntament 

refermi i preservi els valors i el marc de convivència i lleialtat institucional emprat en la 

Constitució i que se sustenten en la llibertat, els drets, la seguretat, la igualtat, la convivència 

democràtica i el compliment de les lleis. 

Explica que fa aquesta proposta perquè la Constitució va ser un gran èxit per a Barcelona, ja 

que la ciutat va passar d’una economia i un model social molt deficitaris a una democràcia 

consolidada, amb garantia de drets i llibertats. Comenta que l’estat de dret va ser la 

institucionalització de les garanties d’aquests drets i llibertats, i això és gràcies a la Constitució. 

Recorda que la Constitució a Catalunya va ser votada per més del 90% dels ciutadans. Comenta 

que aquesta estableix el règim de la monarquia parlamentària i un sistema democràtic amb una 

constitució i una democràcia parlamentària com hi ha als països d’Occident més capdavanters. 

Destaca que gràcies a la Constitució s’ha gaudit del període d’estabilitat i llibertat de la història 

contemporània, i que també gràcies a aquesta hi ha les màximes quotes d’autogovern a 

Catalunya i també de poder local a l’Ajuntament, reconegut i desenvolupat a través de la Carta. 

Recorda que la monarquia parlamentària és la forma d’estat que hi ha i que això ho va decidir 

tot el poble espanyol quan va votar la Constitució. Remarca que l’Ajuntament, en comptes de 

commemorar la Constitució, com es va aprovar alguns mandats enrere, en comptes de respectar 

els valors de concòrdia, solidaritat, drets i deures, de les llibertats, commemora la República, i 

ho fa amb una agenda d’actes que s’ha pogut veure aquests dies. Es queixa que, en comptes dels 

valors d’estabilitat i solidaritat, es commemora el que va suposar la República de confrontació. 

Destaca que se substitueix convivència, seguretat, llibertat i drets per confrontació, d’un 

moment molt convuls de la història d’Espanya. 

Creu que cal preservar els valors que representa la Constitució i la forma d’estat a través d’una 

monarquia parlamentària. Recorda que el rei va ser cabdal en el trànsit de la dictadura a la 

monarquia, amb una transició exemplar que va aconseguir que avui dia es gaudeixi de l’estat de 
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dret i de les llibertats. Per tant, demana que el 6 de desembre es commemori aquesta 

Constitució amb una agenda d’actes com correspon a l’Ajuntament i que es mantingui per a 

altres anys. 

 

El Sr. FORN anuncia el seu vot en contra. 

Tot i que comparteix alguns dels valors que s’enumeren en la proposició, diu que el problema 

són els que no hi són. Creu que és una irona del destí que el PP parli de la defensa de la 

Constitució quan justament per una decisió del Tribunal Constitucional uns dies enrere no es 

permetia que el Parlament de Catalunya legislés en el tema de la pobresa energètica. 

Demana, doncs, que s’afegeixin a aquestes consideracions algunes qüestions que per a 

Convergència i Unió són vitals i que l’allunyen molt d’aquesta Constitució i de la gent que 

l’aplica. 

Remarca que la realitat és que la Constitució està obsoleta, que un 70% de la població no va 

tenir l’oportunitat de votar-la i que no recull un dret fonamental per a Convergència i Unió com 

és el d’autodeterminació. Destaca que des de la seva aprovació han passat 40 anys i el país ha 

canviat, que els partits majoritaris a Espanya s’han negat històricament a reformar-la i fins i tot 

a interpretar-la en un sentit no restrictiu respecte dels drets col·lectius i individuals. 

Indica que en diferents estats europeus la Constitució s’ha modificat en diverses ocasions, com 

ara 60 cops a Alemanya, 20 a Irlanda, 24 a França, 13 a Bèlgica, 12 a Itàlia i 7 a Portugal. Diu 

que a Espanya només s’ha modificat dues vegades: una l’any 1992 per garantir el sufragi passiu 

dels estrangers a les eleccions municipals, i el 2011, quan en ple mes d’agost, amb traïdoria, el 

PP i el PSOE van modificar l’article 135 sense tenir en compte l’opinió de la resta de partits ni 

tampoc la de la ciutadania. Remarca que hi ha hagut una evolució molt clara de la societat i que 

la ciutadania cada vegada està més lluny dels principis que la Constitució defensava. 

Insisteix que en el moment d’aprovar-la més de 3 milions de catalans no havien nascut, i 5,2 

milions, el 70%, no havia votat o no arribava a la majoria d’edat per votar-la. Constata que 

Catalunya ha emprès un altre camí i que espera votar aviat la seva pròpia Constitució, la d’un 

nou Estat català. 

 

El Sr. SIERRA considera que, si es diu que la Constitució està obsoleta o que no l’han votada la 

majoria dels catalans, també s’hauria de plantejar el mateix en el cas dels ciutadans nord-

americans. Remarca que ja se sap on és cada u i per on es mou. 

Anuncia el suport de Ciutadans a aquesta proposta, perquè el 6 de desembre és un dia 

important, en què se celebra una reconciliació entre les dues Espanyes. 

Tanmateix, no considera que s’hagi de defensar la Constitució confrontant-la amb la República 

o els gestos que tenen certs membres de l’esquerra amb la República. Opina que no és una 

qüestió de confrontació, sinó que la Constitució suposa la reconciliació de les dues Espanyes, el 

retorn de persones que van marxar del país per la dictadura, un espai de llibertat, de drets i d’un 

estat de benestar que té unes garanties i dota d’una llibertat i qualitat democràtiques envejades i 

un exemple a molts països del món. 

Remarca que Ciutadans ho celebra efusivament, i diu que celebra fins i tot la Constitució de 

1812, perquè és l’espai idoni per a la democràcia i la convivència d’un país. Comenta al Sr. 

Forn que Catalunya ha estat molt important no tan sols en la Constitució de 1812, en què part 

dels constituents també eren diputats catalans, sinó en la de 1978, en què Roca Junyent va ser 

un dels pares de la Constitució. Recorda al regidor Forn que aquesta Constitució sí que va ser 

votada a Catalunya per la majoria dels catalans. 

Manifesta que el seu Grup continuarà sent un ferm defensor de la Constitució i dels valors que 

la inspiren, i diu que no tan sols és respectuós amb el seu articulat, sinó amb les resolucions que 

emanen del Tribunal Constitucional com a màxim garant d’aquesta. 
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La Sra. CAPDEVILA anuncia el seu vot en contra per principis i per sentit democràtic, i 

sobretot pel convenciment que la Constitució actual ha deixat de servir als interessos de la 

ciutadania. Creu que està deslegitimada socialment, ja que no l’ha pogut votar cap menor de 56 

anys, és a dir, que la majoria de ciutadans no han pogut aprovar ni el seu text ni participar d’un 

debat sobre els seus continguts. 

Constata que s’oblida explicar que la Constitució que el PP sacralitza i fa servir com un codi 

penal contra Catalunya va ser feta sota la tutela dels feixistes i amb un exèrcit brandat al soroll 

dels arbres. 

Creu, a més, que és una Constitució caducada, ja que no s’ha transformat per adaptar-la a la 

realitat social. Destaca que només s’ha modificat dues vegades: el 1992 per tal que els residents 

comunitaris poguessin participar del procés electoral municipal, per exigència del Tractat de 

Maastricht, i el 2011 per sacralitzar que el primer de tot, abans de pagar l’educació, la sanitat i 

els serveis socials, fos pagar el deute als bancs. 

Indica al Partit Popular que la seva Constitució diu: «Los créditos para satisfacer los intereses y 

el capital de la deuda pública de las administraciones se entenderán siempre incluidos en el 

estado de gastos de los presupuestos y su pago gozará de prioridad absoluta.» Es queixa que, en 

canvi, en cap part de l’articulat no parla de la lluita contra la pobresa infantil, que a l’Estat 

pateixen 2,8 milions de nens, és a dir, un de cada tres, i no coneix una proposta de reforma, tot i 

que hi ha molts senyals d’alarma sobre aquest fet. 

Assenyala que la proposta parla de preservar els valors d’igualtat, solidaritat i llibertat de la 

Constitució. Suposa que quan el PP parla d’igualtat no es deu referir als 579.000 desnonaments 

que s’han produït a l’Estat els darrers 7 anys, ni tampoc es deu referir a la igualtat de les 895 

famílies catalanes a què el Tribunal Constitucional, apel·lant a la Constitució, ha prohibit 

l’accés efectiu al subministrament elèctric, i no creu que es refereixin a la solidaritat pels 14 

refugiats sirians que ha acollit l’Estat d’ençà de l’inici de la guerra, amb l’increment del cinisme 

del Grup Popular aquest any, atès que el 2016 no se n’ha acollit ni un. I, finalment, està 

convençuda que el Partit Popular no es refereix a la llibertat del poble català a decidir el seu 

futur a través de les urnes. 

Conclou, doncs, que hi votarà en contra perquè Barcelona i Catalunya estan iniciant un procés 

per redactar una Constitució pròpia, que no torni a permetre mai més indignitats que ara es 

demana que se celebrin. 

 

El Sr. PISARELLO demana si es pot interrompre la sessió per fer el minut de silenci que 

s’havia comentat i que es reprengui la sessió després amb la intervenció de la regidora del Grup 

Socialista. 

 

La presidenta suspèn la sessió a les 12.00h i la reprèn a les 12.06h. 

 

La Sra. ANDRÉS comenta que en un moment on la simbologia està de nou adquirint un paper 

important, se’ns planteja avui una celebració que mai s’ha fet institucionalment des de 

l’Ajuntament, la del dia de la Constitució, com altres commemoracions que tampoc no s’havien 

celebrat fins ara. Pensa que això indica la capacitat de consens, de construcció col·lectiva, de 

pacte de diferents sensibilitats i ideologies, cosa que considera que és bona per a la ciutat. 

Tanmateix, considera que s’han dit coses que són certes, com ara que la Constitució de 1978 

potser no és la millor per a avui en dia. Indica que el Grup Socialista és favorable a una reforma 

integral de la Constitució, ja que el 70% de la població actual no l’ha votada i la societat actual 

té més desitjos de descentralització de les decisions, de singularitats nacionals, d’un país 

integrat a la unitat europea, etc. Indica que potser no diria que la Constitució és obsoleta, però sí 

que necessita una gran reforma i actualització. 
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Està, doncs, a favor d’aquesta reforma i de la definició i inclusió de nous drets i llibertats a la 

Constitució per blindar l’estat del benestar. No creu que el fet de tenir pobresa energètica, 

necessitats a les famílies o pobresa infantil sigui una conseqüència directa de la Constitució, 

sinó que més aviat és per l’acció de governs retalladors que no han sabut administrar els 

recursos i han pres decisions equivocades. Reitera que cal blindar l’estat del benestar a través de 

la Constitució i caminant cap a un estat federal. 

Reitera, però, que poder commemorar diferents actes que puguin representar diferents sectors i 

sensibilitats de la ciutadania és bo i sa, i indica que hi ha capacitat de consens i de diàleg i que 

es comparteixen marcs bàsics de convivència. 

Conclou, doncs, que votarà a favor de la proposta. A continuació, llegeix unes paraules en un 

article a El País del company Jordi Solé Tura, un dels pares de la Constitució, que li va 

ensenyar molt sobre dret constitucional: «La Constitución no se pactó para ser manejada por 

unos o por otros. Por esto no me gusta su utilización partidista, ni menos todavía que alguien se 

apropie de ella para llamar al patriotismo en nombre propio. No sé si esto es el patriotismo 

constitucional, pero sí creo que la Constitución no es ni una farándula ni patriotismo de golpes 

en el pecho ni maniobras electorales, ni utilización partidista de ella para salvar presuntamente a 

la patria.» 

 

El Sr. GARGANTÉ denuncia que durant dècades s’han heretat els principals vicis del règim 

franquista, com ara la continuïtat de la política econòmica, les institucions reciclades, l’Espanya 

indivisible, el patriarcat més salvatge i la cruel repressió política. 

Considera que la transició no va ser sinó una transacció de poders en què la plàcida successió en 

la prefectura de l’Estat, del director al successor triat per ell mateix, és la seva més elevada 

expressió. Opina que es va passar oficialment de democràcia orgànica a democràcia 

constitucional i monàrquica, que considera dues cares del mateix règim. 

Comenta que el paper de l’esquerra reformista i capitalista, que es va incorporar a aquest procés 

abandonant pràcticament totes les demandes de l’oposició popular al franquisme, va ser 

fonamental per aconseguir aquesta fita, i que la ruptura democràtica a l’Estat espanyol quedava, 

i encara queda, pendent. Indica que, a 37 anys de la Constitució, l’esquerra independentista 

renova la seva voluntat de prendre les regnes del seu destí en un context en què el dret a decidir 

es vulnera permanentment. 

Denuncia que la situació de les classes populars és crítica a causa de la precarietat laboral, 

l’atur, l’exili, l’atac als drets sexuals i reproductius, l’elitització del sistema educatiu, 

l’empobriment, la mercantilització dels jocs i activitats d’oci, la negació de la cultura i la 

llengua pròpies, etc. 

No pot deixar de denunciar la criminalització i la repressió a què sotmet el règim espanyol a tot 

el qui lluita conseqüentment. Diu que, davant del seu capitalisme devorador, del seu 

imperialisme espanyolitzador i del patriarcat, aposta fermament per l’alliberament nacional del 

poble, del feminisme i el socialisme. 

Indica que la qüestió de gènere, de classe i la nacional són els tres eixos de lluita prioritaris de 

la CUP, i que el moviment no existeix per pidolar engrunes, sinó que neix per vèncer i 

conquerir el futur mitjançant la constància, la conseqüència i la fortalesa ideològica. Desafia, 

doncs, el règim espanyol i la seva sacrosanta Constitució i reitera el seu ferm compromís de 

continuar lluitant des del territori fins a aconseguir el ple alliberament nacional, social i sexual 

del poble. 

Conclou amb un «foc a la Constitució espanyola». 

 

El Sr. PISARELLO diu que no pot votar a favor d’aquesta proposta partidista, de patriotisme 

constitucional, que és tardana i hipòcrita. Considera que si el Grup Popular hagués proposat 

això el 1977 o 1978 s’hauria entès, però que justament bona part d’Aliança Popular en aquell 



 

Ref:  CCP 4/16 Presidència, Drets de ciutadania, Part. i Seg. i Prevenció 

v.  22/ 4/ 2016     10: 41 
36 

moment estava en contra d’aquesta Constitució. Considera que en realitat el Partit Popular és 

culpable de buidar de contingut els elements garantistes d’aquesta Constitució i convertir-la en 

una Constitució moribunda. 

Considera que el Partit Popular no té autoritat actualment per defensar els valors garantistes de 

la Constitució de 1978, ja que és el partit de la llei mordassa, de la contrareforma laboral i el 

que no ha complert amb el dret d’asil. Li sembla, doncs, una petició hipòcrita. Opina que qui 

podria demanar que es recordessin aquests valors garantistes és molta gent que va lluitar contra 

la dictadura franquista per conquerir aquestes llibertats, la gent que confiava que en el marc 

constitucional que s’havia imposat en un moment de por es podien assolir nivells de 

plurinacionalitat i es podien conquerir llibertats i drets socials. Constata, però, que aquesta gent 

no ho demana, perquè el PP s’ha encarregat, instrumentalitzant el Tribunal Constitucional, de 

buidar de contingut la Constitució. Comenta, doncs, que aquesta gent demana avui dia la 

possibilitat de discutir-ho tot, i que això és el que commemorarà el govern, i no aquesta defensa 

hipòcrita i tardana d’una Constitució que el Grup Popular ha buidat de contingut, sinó el dret 

irrenunciable de la ciutat i el país de decidir lliurement el seu futur. Diu que, si aquests valors 

són nous marcs jurídics republicans i així ho decideix la gent, el govern ho defensarà, perquè és 

el que democràticament és coherent. 

 

La Sra. ESTELLER contesta al Sr. Pisarello que el Grup Popular té tota la legitimitat per 

defensar la Constitució, els seus valors, drets i llibertats. 

Indica que el món ja existia abans que arribés Barcelona en Comú i que digués què era o no 

democràcia segons les seves afinitats. Es queixa que Barcelona en Comú invoca una majoria 

que no té per afavorir una sèrie de valors i drets que només són d’aquest partit. Considera que 

és molt perillós que el govern qualifiqui de demòcrates només els que pensen com ells, i diu 

que això no és democràcia. 

Opina que democràcia és respectar la Constitució i el que s’ha votat. Recorda que tots els 

espanyols la van votar, que ho van fer tant el Congrés com el Senat i que així es va establir el 

règim parlamentari i la monarquia parlamentària, que és el que van votar tots els espanyols. 

Pensa que el Sr. Pisarello no és ningú per dir què no val i què s’ha de modificar, només perquè 

els valors del seu partit són diferents.  

Destaca que la Constitució té plena vigència actualment, igual que els seus valors. Diu que, si 

s’ha de modificar algun apartat concret de la Constitució, se’n pot parlar, però que aquesta està 

vigent encara que no l’hagi votada una part de la població. Remarca que la Constitució dels 

Estats Units es va aprovar dos segles enrere; pregunta, doncs, quanta gent americana no l’ha 

votada i si per això deixa de ser vàlida. 

Diu que sembla que es parli amb un cinisme i una falta de criteri important, i pensa que això no 

pot ser. Ja sap què pensen els grups de Convergència i Unió i d’Esquerra Republicana de 

Catalunya i no la sorprèn. Creu que la Constitució s’ha de refermar, que és la que té validesa 

actualment perquè és la que ha votat tothom, i aquest marc de convivència ha permès prosperar 

i recuperar. 

En relació amb la menció de Solé Tura, diu que va ser professor seu, però recomana que els 

regidors es llegeixin els debats que hi va haver en aquell moment, que estan vigents.  

Considera que l’important són els drets i deures, i destaca que és la segona vegada que fa 

aquesta proposta. 

 

El Sr. SIERRA considera que la Constitució espanyola no ha de ser necessàriament un element 

de confrontació, i destaca que, de fet, articula processos i mecanismes per reformar-se. Diu que 

en promoguin una reforma si alguns regidors no estan d’acord amb determinades coses que hi 

figuren. 

 



 

Ref:  CCP 4/16 Presidència, Drets de ciutadania, Part. i Seg. i Prevenció 

v.  22/ 4/ 2016     10: 41 
37 

Precisa que Solé Tura també era català, i creu que no s’hi havia fet referència abans perquè era 

una menció que havia fet el Sr. Forn respecte a la catalanitat o no de la Constitució. 

Reitera que no cal eliminar la Constitució, sinó que es pot reformar, ja que està vigent i cal 

defensar-la. 

Diu que agrairia que, si no es fan homenatges, es tornés a posar la placa que hi havia a la plaça 

Sant Jaume amb referència a la Constitució. 

 

El Sr. PISARELLO li respon a la Sra. Esteller que el president Jefferson, als Estats Units, deia 

que cada generació té dret a escollir lliurement el seu futur. 

Considera que el Grup Popular va ser el principal enemic dels valors garantistes de la 

Constitució, i destaca que en el temps de l’antifranquisme va lluitar moltíssima gent. Remarca 

que el PP ha buidat la Constitució i l’ha convertit en una Constitució agonitzant. Destaca que el 

respecte als drets humans, que estan reconeguts als tractats internacionals de drets civils i 

polítics, i drets econòmics, socials i culturals implica respectar la llibertat política dels pobles 

per decidir lliurement el seu futur, que és el que demanen la majoria de la població de 

Catalunya i milions de persones a la resta de l’Estat. Vol, doncs, que el Partit Popular respecti i 

es comprometi amb això. 

 

El Sr. Pisarello expressa el vot contrari de BnComú, el Sr. Forn expressa el vot contrari de 

CIU, el Sr. Sierra expressa el vot favorable de C’s, la Sra. Capdevila expressa el vot contrari 

d’ERC, la Sra. Andrés expressa el vot favorable del PSC, la Sra. Esteller expressa el vot 

favorable del PP i el Sr. Garganté expressa el vot contrari de la CUP. ES REBUTJA. 

 

b)  Proposicions amb contingut de Declaració institucional 

 

Del Grup Municipal CUP: 

 

7.-  (M1519/3159) La Comissió de Presidència, Drets de Ciutadania, Participació i Seguretat i 

Prevenció acorda: Primer.- Reivindicar els drets de les persones que exerceixen el Dret 

Fonamental a la Llibertat d’Expressió, de Manifestació i a la Llibertat Sindical. Segon.- 

Acordem demanar l’arxiu del procés judicial contra en David, na Patricia i l’Alexandre. 

Tercer.- Sol·licitar a l’empresa Carber Maquinista, S.L., que davant de la manca de consistència 

de les proves acusatòries i davant dels precedents d’altres casos semblants que han acabat amb 

absolucions, retirin les acusacions contra aquestes joves. Quart.- Comunicar a l’Alcaldessa de 

Barcelona, al Jutge del Jutjat d’Instrucció 17 de Barcelona, al sindicat Coordinadora Obrera 

Sindical (COS), a l’Organització Antirepressiva de l’Esquerra Independentista, Alerta Solidària, 

i a l’empresa Carber Maquinista, S.L. els acords d’aquesta Comissió. 

 

El Sr. GARGANTÉ diu que aquesta proposició és de suport a tres treballadors d’un 

establiment, que pensa que palesa la situació no només de precarietat laboral, sinó del que 

succeeix quan els treballadors s’organitzen i intenten fer complir les lleis laborals o defensar-se 

d’incompliments de la patronal, que és la repressió. 

Explica que al maig de 2014 tres treballadors del McDonald’s de La Maquinista van començar 

una lluita sindical perquè no s’estaven complint qüestions de seguretat i salut en aquest centre 

de treball. Comenta que, arran d’aquest inici de lluita sindical, es va acomiadar un dels 

treballadors per demanar una assemblea de treballadors i millores en la feina. Diu que llavors es 

va iniciar una campanya per sol·licitar la readmissió d’aquest treballador i per a les millores 

laborals, cosa que va implicar que es muntés un piquet, es repartissin fulls de mà, es fessin 

concentracions i es pengessin cartells per denunciar aquesta situació de precarietat laboral i de 

repressió en aquest centre. 
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Exposa que, en aquest context de mobilització, el responsable del restaurant va interposar una 

querella criminal per un presumpte delicte continuat d’injúries contra la seva persona, que es 

referien al simple repartiment de fulls de mà en què es denunciaven les nefastes condicions de 

feina i en què s’assenyalava com a culpable el responsable del restaurant. 

Indica que, després de passar pel jutjat dues vegades i que la causa quedés arxivada pel mateix 

jutjat per la manca de consistència de proves i arguments acusatoris, l’Audiència Provincial de 

Barcelona va decidir reobrir-la i esperar si els treballadors finalment han d’acabar anant a 

judici. Explica que, en concret, l’empresa i el responsable del restaurant demanen una multa de 

6 euros diaris durant 8 mesos a cadascun d’aquests treballadors, i una indemnització total de 

6.000 euros. Creu que no cal dir quin és el sou d’aquests treballadors, atès que ahir ja es va 

parlar de l’Open Camp Europe, i que més o menys és el mateix. 

Concreta que en aquesta proposició es demana el següent: reivindicar els drets de les persones 

que exerceixen el dret fonamental a la llibertat d’expressió, de manifestació i a la llibertat 

sindical; demanar l’arxivament del procés judicial contra aquests tres treballadors; sol·licitar a 

l’empresa Carber Maquinista, SL, que és la que porta el tema del McDonald’s, que davant la 

manca de proves acusatòries consistents retiri les acusacions, i comunicar tot això tant al jutjat 

com al sindicat i a l’empresa. 

 

El Sr. FORN hi votarà en contra perquè és un conflicte laboral concret entre particulars i que 

està en mans de la justícia. Constata que en aquest cas l’Ajuntament no és part interessada de 

manera directa, i creu que la via judicial és una bona via per dirimir aquests drets que alguns 

ciutadans poden considerar que estan lesionats. Entén que aquesta Comissió ha de respectar 

l’acció de la justícia i esperar que aquesta resolgui el cas. 

 

El Sr. SIERRA anuncia el seu vot en contra, en coherència amb el que la CUP va presentar ahir 

respecte a l’Open Camp Europe, tot i que reconeix i dóna suport al dret de les persones a exercir 

el dret de vaga, la llibertat d’expressió, de manifestació i la llibertat sindical, però creu que com 

a institució l’Ajuntament no pot fer una intromissió no tan sols en una empresa privada, sinó 

tampoc en la independència dels òrgans jurisdiccionals. 

 

El Sr. CORONAS indica que el seu grup comparteix el primer punt, ja que està a favor del dret 

a la manifestació i està en contra del que intenti coartar aquest dret. Recorda que el seu Grup ja 

va demanar en aquesta Comissió la retirada de la llei mordassa defensant els drets d’expressió i 

manifestació i rebutjant qualsevol sanció que limiti aquests drets, perquè considera que la 

democràcia és expressió i la seguretat ciutadana protecció de llibertats públiques i no una 

restricció d’aquestes. 

Tanmateix, tot i estar d’acord amb el dret de llibertat d’expressió i reivindicar-lo a totes les 

instàncies on calgui, no pot estar a favor d’aquesta proposició perquè creu que no és potestat de 

l’Ajuntament immiscir-se en assumptes competents al poder judicial. Recorda que Esquerra 

Republicana de Catalunya sempre ha dit que no farà judicis paral·lels, i igual que no ho ha 

volgut fer en el cas que afecta el Sr. Garganté, tampoc ho vol fer en qualsevol àmbit que estigui 

en mans de la justícia. Creu que l’Ajuntament no és ningú per dir-li a l’empresa que retiri les 

acusacions o demanar que s’arxivi el procés. Diu que, en tot cas, es pot fer una expressió 

política dels fets, però no demanar aquestes coses, i per això hi votarà en contra. 

Li diu al Sr. Garganté que estaria bé que decidís quin paper vol jugar, perquè en aquesta sessió 

torna a fer el paper de sindicalista. Opina que en aquesta Comissió han de fer el paper de 

regidors i entendre què es pot demanar des de l’Ajuntament i què no. 

 

La Sra. ANDRÉS comenta que el Grup Socialista ha presentat en molts ajuntaments mocions a 

favor de manifestar la solidaritat amb els treballadors processats per dur a terme accions 
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relacionades amb la convocatòria, organització i participació en vagues. Recorda que en 

aquestes declaracions institucionals el seu Grup també ha demanat la derogació de l’apartat 3 de 

l’article 315 de la Llei orgànica que regula el Codi penal i ha expressat el seu rebuig a les 

sancions per aquests fets. 

Constata que la proposició de la CUP fa referència a un cas concret, de què no té el 

coneixement del cas sencer, i, per tant, comparteix la visió del Sr. Coronas de no portar temes 

en fase judicial. Reitera, però, el seu compromís a defensar el dret de vaga en les condicions 

que han de tenir els treballadors, ja que és un dret reconegut a la Constitució. 

Anuncia que s’abstindrà per desconeixement del fet i per no tornar a reiterar en aquesta 

Comissió casos concrets. Comenta que hi deu haver més casos com aquest i pregunta, doncs, 

per què aquest i no un altre. Creu, per tant, que no és l’espai correcte i que cal demanar que 

canviïn les normes i s’apliquin correctament. 

 

La Sra. ESTELLER no sap si el Sr. Garganté s’ha assabentat que són en un estat de dret. Diu 

que aquest regidor parla molt de la Constitució, però que desconeix que són en un estat de dret 

en què hi ha divisió de poders, de la qual el Partit Popular és un gran defensor, així com de 

qualsevol tribunal o jutge. Considera que la CUP demana una ingerència política en un òrgan 

judicial i dóna un mandat polític. Opina que això és totalitarisme, i no sap si el Sr. Garganté és 

conscient de les seves accions. Creu que no n’és conscient, i reitera que això és ingerència 

política davant d’un jutge. 

Es pregunta per què l’Ajuntament hauria de dir a un jutge què ha de fer. Es queixa del cinisme i 

l’adoctrinament permanent de la CUP. Així, doncs, manifesta que, per descomptat, no donarà 

suport a la proposta, perquè es demana que hi hagi una ingerència política davant d’un òrgan 

judicial, i això no es pot fer, sinó que la justícia resoldrà segons els seus procediments i amb les 

proves que tingui. 

 

El Sr. BADIA comparteix part de l’esperit de la proposta, de reivindicar els drets de llibertat 

d’expressió, manifestació, llibertat sindical, i els reivindica sobretot quan hi ha acomiadaments 

o mecanismes intimidatoris. D’altra banda, creu que a l’Ajuntament no li pertoca requerir a un 

particular que retiri una demanda per defensar el que ell considera que són els seus drets, perquè 

es contravindria la tutela judicial efectiva. Afegeix que tampoc no li toca al govern instar a 

retirar una demanda, ja que suposaria una ingerència en l’actuació de la jurisdicció penal, quan 

a més no s’ha tingut accés a cap dels antecedents del cas ni de l’informe. 

Així i tot, entén que l’esperit de la proposició també apel·la a una lluita contra la precarietat i en 

defensa dels drets laborals. Per això entén que es pot abstenir. Manifesta la preocupació perquè 

comencin a arribar a la Comissió tots els casos particulars de la ciutat i es converteixi aquesta 

sala en un òrgan que no és. Per tant, reconeix i comparteix la defensa d’aquests drets, però creu 

que no és l’espai idoni per tractar-ho. 

 

El Sr. GARGANTÉ diu que no el sorprenen els vots contraris de Convergència i Unió, 

Ciutadans i Esquerra Republicana de Catalunya. Indica que a CiU ja li va bé la precarietat 

laboral i la repressió, i comenta que l’han exercit quan han governat. El sorprèn que ERC torni a 

votar que no, igual que va fer amb els tres vaguistes del Vendrell, que posteriorment van ser 

absolts. Recorda que la mateixa setmana en què Esquerra Republicana de Catalunya va dir que 

no es posicionaria en temes judicialitzats i que va votar en contra de la proposició de suport als 

tres vaguistes del Vendrell, va ser al costat de l’expresident Mas, judicialitzat pel 9-N. Conclou, 

doncs, que per Esquerra sí que es pot ser al costat del president en judicis, però no al costat de 

treballadors i vaguistes. 

Pel que fa a la pregunta de per què aquest cas i no altres, respon que són els casos que li arriben, 

igual que li va arribar el dels tres del Vendrell, que per cert van votar tots els grups municipals 
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del Vendrell. Anima els regidors a preguntar, perquè potser no fan el mateix allà que el que 

diuen aquí. 

Pensa que sí que toca parlar d’aquests temes en aquesta Comissió, perquè, si no, es viu en una 

bombolla irreal dels problemes laborals i de repressió sindical dels treballadors. Manifesta que 

el paper de la CUP és un peu a la institució i un altre al carrer, que considera que és conseqüent, 

encara que alguns regidors el vegin contradictori. 

Pel que fa a l’acusació de totalitarisme de la Sra. Esteller, opina que és bastant irònic que ho 

faci un grup que és hereu del franquisme i dels que van enviar la División Azul per donar un 

cop de mà a Hitler. 

 

El Sr. CORONAS diu que té el Sr. Garganté per una persona més intel·ligent que no pas els 

arguments que fa servir. Indica que ja li ho ha explicat, però que si el regidor de la CUP no ho 

vol entendre és perquè no vol i no perquè no en sigui capaç, i que potser ja va amb la rèplica 

preparada. 

Pregunta al Sr. Garganté de què serveix el que està fent en aquesta sessió i si realment creu que 

soluciona el problema o ajuda aquesta gent, ja que, si ho creu, li recomana que repensi la seva 

manera d’actuar. Destaca que el seu grup defensa la justícia, però que aquesta té per si sola uns 

sistemes de funcionament i uns mecanismes. Insisteix que l’Ajuntament no li pot dir a un privat 

que retiri una denúncia, i no sap si amb el pas del temps el regidor de la CUP ho acabarà 

entenent. 

 

La Sra. ESTELLER diu que no ofèn qui vol, sinó qui pot, i que el descrèdit del regidor 

Garganté és tan alt que el que pugui arribar a dir no l’afecta. 

 

El Sr. GARGANTÉ li diu a la Sra. Esteller que ja estan iguals, perquè tampoc no li importa el 

que pensi el PP. Comenta que està una mica cansat del paternalisme i que cada u veurà el que 

ha dit i traurà les seves conclusions. Recorda que les proposicions que presenta l’oposició no 

tenen cap vinculació legal, i que és el govern qui les tira endavant si vol. 

 

El Sr. Badia expressa l’abstenció de BnComú, el Sr. Forn expressa el vot contrari de CIU, el 

Sr. Sierra expressa el vot contrari de C’s, el Sr. Coronas expressa el vot contrari d’ERC, la 

Sra. Andrés expressa l’abstenció del PSC, la Sra. Esteller expressa el vot contrari del PP i el 

Sr. Garganté expressa el vot favorable de la CUP. ES REBUTJA. 

 

c)  Precs 

 

Del Grup Municipal CIU: 

 

8.-  (M1519/3186) Que el govern de la ciutat presenti en el termini de tres mesos un pla de xoc de 

millora de la convivència a l’entorn de l’Estació del Nord tant des d’un punt de vista de control 

i millora de l’espai públic, com des d’un punt de vista social, fent especial atenció al tram del 

carrer de Ribes entre els carrers de Nàpols i Sicília, per tal de frenar-hi l’augment de la 

conflictivitat al carrer. 

 

La Sra. VILA diu que aquest prec recull la demanda dels veïns de l’entorn de l’Estació del Nord 

perquè es tingui especial cura i atenció amb el que succeeix en la zona del barri del Fort Pienc. 

Explica que allà hi ha més presència de recuperadors, que es mouen en l’àmbit de Glòries i 

l’entorn del que es coneix com el Mercat de la Misèria, que hi ha presència de força persones 

que dormen al carrer i a l’entorn de l’estació, amb l’agreujant que hi ha repartiment de menjar a 

la via pública, fet que produeix aglomeracions i que els usuaris mengin allà mateix, cosa que té 
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un impacte negatiu en l’espai públic. Afegeix que s’hi suma la presència de delinqüents que fan 

petits furts perquè hi ha l’atracció de l’estació i dels turistes o viatgers que s’esperen per agafar 

el transport que necessiten. 

Demana, doncs, al govern que faci una diagnosi, que analitzi aquests elements i que en el 

termini màxim de 3 mesos plantegi un pla de xoc que es pugui presentar als veïns per veure 

quines mesures es poden tirar endavant. 

 

La Sra. PIN disculpa el regidor Agustí Colom, que no ha pogut assistir a la sessió. Diu que, per 

tant, es limitarà a explicar el que li han fet arribar des del Districte de l’Eixample. L’emplaça, 

però, que sigui al mateix Districte on es parli d’aquest tema, perquè s’hi està treballant de 

manera intensa i la millora a la zona és sensible els últims mesos. 

Reconeix que hi ha una problemàtica amb les persones que pernocten en aquella zona amb el 

problema associat d’ocupació de l’espai, consum d’alcohol, repartiment de menjar a la via 

pública i baralles. Tanmateix, comenta que ja no és present un grup de persones de països de 

l’Est que s’havien instal·lat per exigir que els donessin a ells les coses. Explica que al parc hi ha 

gossos sense lligar i persones sense sostre. Informa que s’està treballant perquè s’arregli el tema 

del parc de l’Estació del Nord, amb un espai d’esbarjo per a gossos a prop de la Gran Via. Pel 

que fa a la problemàtica habitual entorn de l’estació d’autobusos, indica que hi ha intervenció 

d’educadors del CIS, dels cossos de seguretat, de neteja, etc. 

Pel que fa a la diagnosi que demana el prec, informa que s’ha demanat al Servei de Gestió de 

Conflictes que faci una diagnosi respecte a la convivència dels gossos, el parc i la situació de 

l’entorn. Afegeix que s’està treballant en la necessitat de dinamitzar el parc de l’estació, perquè 

es pensa que podria minimitzar aquest conflicte de convivència. Indica que també s’ha fet una 

diagnosi del tema del repartiment de menjar al carrer en l’àmbit de la ciutat i així poder tenir 

una línia política clara. 

En l’àmbit urbanístic, informa que està molt avançat el projecte d’una reforma integral entorn 

dels carrers Ribes, Sicília i Alí Bei per fer que aquest entorn sigui més diàfan, de manera que el 

carrer Sicília per a vianants quedi incorporat a una plaça molt lligada a l’accés de l’escola i les 

dinàmiques d’aquest i a la incorporació de l’aula ambient del punt verd existent. 

Comenta que la Guàrdia Urbana ha estat controlant la seguretat en petits furts a la zona de 

l’Estació del Nord, que és un dels punts prioritaris d’actuació i en què s’observa una millora les 

últimes setmanes. Explica que es treballa de manera coordinada amb els Mossos d’Esquadra. 

Afegeix que la Guàrdia Urbana també intervé en coordinació amb Serveis Socials pel que fa a 

les persones sense llar de la zona del parc de l’estació, i també en la plaça del Fort Pienc, que és 

una zona extra de persones sense recursos i amb alguna pernoctació. Indica que s’està treballant 

en el tema del subministrament de menjar. 

Per tant, com que s’hi està treballant, rebutja el prec, però insisteix que cal acabar-ho de 

treballar en el Districte, on entén que el grup de Convergència i Unió també hi té presència. 

 

La Sra. VILA considera que, independentment que pugui venir o no el regidor del Districte, 

qualsevol membre del govern ha d’estar en condicions de respondre les preguntes de l’oposició 

i no limitar-se a llegir el que li han escrit, sinó aportar arguments i explicar detalladament les 

solucions a un problema de convivència i d’ús restrictiu de l’espai públic, ja que s’està 

expulsant els veïns de Fort Pienc. Diu que la Sra. Pin és la regidora que coordina les qüestions 

dels districtes i hauria d’estar plenament capacitada o tenir tota la informació detallada d’aquest 

tema. 

Es queixa que la Sra. Pin s’hagi limitat a llegir la feina que van fent els diferents serveis, ja que 

volia una visió global de la problemàtica, quina coordinació s’està fent, quin pla té el govern i 

quins terminis. Comenta que la regidora ha apuntat algunes mesures, però no ha parlat de quins 

resultats es pensen obtenir. Constata que es tirarà endavant un pla urbanístic que el seu grup ja 
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va deixar a punt i que no entén per què s’ha demorat tant, però no veu una aproximació global 

al problema que pugui donar resposta als problemes de convivència i ús de l’espai públic del 

Fort Pienc. Conclou que haurà de portar el debat també al Districte de l’Eixample perquè aquí 

s’ha trobat poques respostes i poca visió. Lamenta que no s’hagi acceptat el prec. 

 

Es dóna per tractat. 

 

Del Grup Municipal C’s: 

 

9.-  (M1519/3182) Que per part del Consistori es torni a restablir el Registre Municipal d’Unions 

Civils a fi de garantir la igualtat jurídica, econòmica i social de les diverses modalitats de 

família. Que per al possible moment que s’efectuï el desenvolupament reglamentari del llibre 

segon del Codi Civil de Catalunya, es portin a terme els acords necessaris amb l’organisme 

competent de la Generalitat, a fi d’homologar el Registre Municipal d’Unions Civils amb el 

previst a la normativa autonòmica. 

 

El Sr. SIERRA explica que el prec consisteix a demanar que s’estableixi per part de 

l’Ajuntament el Registre Municipal d’Unions Civils per garantir una igualtat jurídica, 

econòmica i social de diverses modalitats de família, i també perquè es desenvolupi 

reglamentàriament el llibre segon del Codi de família de Catalunya i que es portin a terme els 

acords necessaris amb l’organisme competent de la Generalitat per homologar aquest Registre 

Municipal d’Unions de Parelles de Fet amb el registre previst en la normativa autonòmica. 

Considera que amb això no tan sols es donarà una igualtat formal a diferents unions i tipus de 

família que hi ha en la societat barcelonina, sinó que es donarà compliment a una exigència de 

determinats col·lectius i es podran garantir determinats drets. 

Com que sap que la creació d’aquest registre ha estat una inquietud per part del govern, i per tal 

de no saturar els serveis de l’Ajuntament, pot entendre i acceptar que no tan sols es creï aquest 

organisme per part de la Secretaria de l’Ajuntament, sinó que també es pogués fer en la 

modalitat de finestreta de la Generalitat. 

 

La Sra. PIN comenta que es va fer l’estudi per engegar l’Oficina d’Unions Civils i, si no ho 

recorda malament, es va dir que hi havia hagut molts problemes burocràtics a l’hora de posar en 

marxa aquesta oficina. Afegeix que, a més, ara ja hi ha una norma superior que dóna cobertura 

a aquestes unions civils i que, per tant, seria un malbaratament de recursos tornar-la a engegar. 

Conclou, doncs, que es va desestimar tornar a engegar-la. Per tant, no accepta el prec. 

 

El Sr. SIERRA diu que, mentre no existeixi aquest organisme autonòmic, seria desitjable pel 

que fa a la proximitat del ciutadà que en la modalitat de finestreta de la Generalitat hi hagués 

més mitjans per poder-se registrar i respondre a aquesta necessitat. Entén les capacitats que té 

l’Ajuntament i el que podria suposar per a aquest, però pensa que almenys es podria fer la 

modalitat com a finestreta. De fet, recorda que Ciutadans ho va plantejar en aquests termes a la 

Secretaria General. 

 

La Sra. PIN diu que es pot comprometre a treballar amb la Generalitat per garantir aquesta 

proximitat, amb la qual està d’acord. 

 

Es dóna per tractat. 
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Del Grup Municipal ERC: 

 

10.-  (M1519/3169) Que el Govern municipal es comprometi a crear una unitat específica d’agents 

cívics coordinada per la Guàrdia Urbana, que serveixi per detectar i resoldre les casuístiques 

derivades del turisme durant tot l’any, per tal de garantir una bona convivència. I, per aquest 

motiu, cal que s’asseguri una formació adequada a aquesta unitat (idiomes, mediació, etc.) per 

tal d’adaptar la policia municipal a la realitat actual. 

 

El Sr. CORONAS llegeix la transacció del prec que s’ha lliurat als grups: «Que el govern 

municipal es comprometi a crear una unitat específica d'agents cívics coordinada per la 

Gerència de Seguretat i Prevenció que serveixi per detectar i resoldre les casuístiques derivades 

de turisme durant tot l'any.» 

Explica que presenta aquest prec pel creixement del volum de turisme a Barcelona els últims 

anys i perquè cal garantir la bona convivència amb la resta de ciutadans. Diu que això passa per 

dissenyar quin model de turisme es vol per a la ciutat, i afegeix que cal aprofitar els avantatges 

del fenomen per a la ciutadania sense perdre la identitat. 

Manifesta que per poder atendre les necessitats derivades d’aquesta nova realitat cal que el 

servei públic policial de la ciutat tingui una unitat específica que es dediqui a atendre les 

demandes relatives al turisme, com ara atenció al turista, vigilància de l’Ordenança de 

convivència, control dels habitatges d’ús turístic, etc. Pensa que aquestes unitats haurien d’estar 

formades principalment per agents cívics, però també creu que la Guàrdia Urbana té el seu 

paper, i està convençut que cal potenciar la figura de l’agent cívic. 

Explica que els agents cívics han de fomentar i garantir la convivència ciutadana, preservar el 

civisme a l’espai públic de la ciutat i col·laborar de manera puntual amb la Guàrdia Urbana. 

Com que la seva tasca és prevenir conflictes, pensa que la relació dels agents cívics amb la 

Guàrdia Urbana és vital, però també creu que és necessari que la coordinació dels agents i la 

direcció de la unitat sigui per part de la Guàrdia Urbana en tant que garants de la seguretat de la 

ciutat. 

Opina que cal un protocol d’actuació per a aquesta unitat ben definit i amb les tasques ben 

determinades, i per això s’ha d’evitar la detracció d’agents de patrulles i altres unitats. Opina 

que aquest nou cos ha de ser un apoderament dels agents cívics i que no ha d’anar en detriment 

de la Guàrdia Urbana. Per això insisteix que cal fer les coses ben fetes, i creu que la formació és 

vital, especialment la formació en idiomes. Sap que el civisme i la convivència han de ser una 

prioritat per a l’Ajuntament, i diu que la mediació en els conflictes i l’educació són clau per 

resoldre aquests petits conflictes.  

 

El Sr. BADIA accepta el prec, i demana al Sr. Recasens que exposi les feines que s’han dut a 

terme i el que es preveu fer. 

 

El Sr. RECASENS comparteix aquesta preocupació que el gran nombre de turistes de 

Barcelona és una font important de riquesa, però també pot ser font de conflictes que cal 

resoldre. En aquest sentit, explica que la Guàrdia Urbana posa en marxa els dispositius 

específics per fer-ho, però reconeix que en el Pla de prevenció de seguretat ciutadana ja s’ha 

vist que aquesta afluència de turisme va lligada a una confluència en el territori d’un important 

conjunt de serveis professionals. Especifica que s’han detectat prop de 600 professionals que no 

són membres de la Guàrdia Urbana i que posen en relleu un potencial de recursos que poden 

donar suport a tasques de seguretat enteses en sentit ampli. A més, pensa que el paper dels 

agents cívics és molt important en determinades tasques per donar suport a la seguretat entesa 

en el sentit ampli de prevenció i d’aconsellar. 
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Afegeix que s’està treballant amb BSM i Barcelona Activa per estudiar la manera d’incloure en 

el marc dels plans d’ocupació de l’Ajuntament recursos addicionals per reforçar aquesta 

capacitat d’atenció i informació, cosa que lliga perfectament amb els conceptes de 

transversalitat i coresponsabilitat en polítiques de seguretat que el govern està treballant. 

Explica que hi ha la voluntat d’anar concretant, en termes operatius i estructurals, la manera 

idònia per reforçar la capacitat de resposta preventiva i de gestió de conflictes que es deriva 

d’aquesta pressió turística a l’Àrea de Seguretat i Prevenció i també de la necessitat de resoldre 

conflictes en tots els sentits. 

 

El Sr. CORONAS agraeix l’acceptació del prec i diu que, quan això es faci efectiu, es donarà 

compliment a un dels punts que Esquerra Republicana de Catalunya duia al seu programa. 

 

Es dóna per tractat amb el redactat següent: 

  

Que el Govern municipal es comprometi a crear una unitat específica d’agents cívics 

coordinada per la Gerència de Seguretat i Prevenció, que serveixi per detectar i resoldre les 

casuístiques derivades del turisme durant tot l’any, per tal de garantir una bona convivència. I, 

per aquest motiu, cal que s’asseguri una formació adequada a aquesta unitat (idiomes, 

mediació, etc.) per tal d’adaptar l’administració municipal a la realitat actual. 

 

Del Grup Municipal PSC: 

 

11.-  (M1519/3163) Que el Govern municipal presenti en el termini de 2 mesos a aquesta Comissió 

de Presidència, Drets de Ciutadania, Participació, Seguretat i Prevenció un informe sobre el 

desenvolupament del pla d’atenció ciutadana, amb especial atenció a les Oficines d’Atenció 

Ciutadana. 

 

La Sra. ANDRÉS recorda que al gener es va parlar a la Comissió de les oficines d’atenció 

ciutadana i que el seu Grup va demanar més detalls sobre l’aplicació de la cita prèvia a una gran 

part dels tràmits que es fan a l’Ajuntament. Recorda també que el seu Grup va demanar que tan 

bon punt es pogués el govern portés un informe sobre aquestes oficines i que la resposta del Sr. 

Asens va ser que miraria de portar aquest informe. Vol, doncs, que aquest informe es porti en 

aquesta Comissió en un termini concret. 

 

El Sr. ASENS accepta el prec i comparteix el que s’hi diu. Comenta que els serveis 

d’informació es presten en diversos canals –telefònics, presencials, Internet, als quioscos 

distributius en diferents equipaments de la ciutat, etc.–, i explica que s’està treballant en la 

revisió d’aquests canals per mirar la seva eficàcia i presentar una mesura de govern els propers 

mesos. 

Comenta que s’ha començat a dissenyar aquesta mesura i que, per tant, no li pot donar tots els 

detalls, però sí assenyalar alguna de les línies en què es treballa. Pot dir que en atenció 

telefònica cal millorar molt els nivells de cobertura per acostar-lo a un percentatge més alt de 

trucades rebudes. Pretén que la millora d’aquesta atenció telefònica suposi una disminució de 

les atencions presencials, i que per això cal millorar la tecnologia de la central telefònica. En 

relació amb l’atenció presencial, diu que cal modificar els processos per evitar desplaçaments 

innecessaris a les oficines, potenciar les cites prèvies, renovar equips, exigir la interoperativitat 

de les administracions públiques, etc. Finalment, quant al portal de tràmits, indica que cal 

millorar-ne la usabilitat, ja que fa més de deu anys que funciona i cal dotar-lo econòmicament 

per fer-hi les millores necessàries. 
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La Sra. ANDRÉS agraeix l’acceptació del prec i rep com a bona notícia la millora de l’atenció 

telefònica i la tramitació en línia per evitar desplaçaments innecessaris. 

 

Es dóna per tractat. 

 

12.-  (M1519/3164) Que la informació sobre els processos d’inscripció via web a les diferents 

convocatòries públiques sigui accessible en català i en castellà, així com hi hagi informació 

també en altres idiomes d’ús majoritari. 

 

La Sra. ANDRÉS comenta que és un tema que ja ha aparegut en aquesta Comissió, el fet de 

tenir un web que funcioni de manera correcta, que sigui útil per a tota la ciutadania i que 

permeti al públic en general obtenir la informació que demana i fer la tramitació que necessita. 

Concreta que el prec va en la línia que ha detectat que en alguns dels tràmits, com la 

preinscripció escolar, la informació que es dóna i el tràmit que s’ofereix només està en català. 

Prega que es faci també en els idiomes majoritaris, igual que es fa en altres tipus de 

tramitacions, és a dir, en català, en castellà i anglès. Pensa que és un tema clau, sobretot per a 

tràmits com l’escolarització, que és obligatòria. 

 

El Sr. BADIA accepta el prec i demana a la directora de Comunicació que exposi com 

s’executarà aquesta petició. 

 

La Sra. BAÑÓN accepta el prec perquè hi està d’acord i des de la Direcció de Comunicació es 

treballa per oferir tots els serveis en totes les llengües oficials i més usades. En el cas específic 

del prec, que té a veure amb el web del Consorci d’Educació de Barcelona, que no és un web 

municipal estrictament, indica que hi ha una solució per traduir la pàgina a la part de baix a 

l’esquerra, amb el Google traductor, encara que potser no és la millor solució. 

Diu que transmet aquesta preocupació i aquest desig d’anar millorant, però que a vegades és un 

tema de trobar solucions, a vegades més econòmiques. Assenyala que, si després d’una 

avaluació es considera que la traducció és correcta i s’entén, es pot triar aquesta solució, però 

reitera que està d’acord amb el contingut del prec. 

 

La Sra. ANDRÉS creu que l’opció bona és facilitar la informació en diferents llengües, que ja 

ha vist que el govern ho comparteix. Insisteix que, encara que en aquest cas hi hagi aquesta 

possibilitat de traducció, fóra bo buscar una altra solució perquè aparegués d’entrada en català, 

castellà i probablement en altres llengües. 

Recorda que ahir es tractava a la Comissió de Drets Socials, Cultura i Esports la importància de 

treballar com a mínim en les dues llengües oficials els temes d’escolarització, perquè hi ha 

moltes famílies que necessiten aquest servei. Diu que tornarà a incidir amb la proposta al 

Consorci. Finalment, agraeix la feina que es farà des de l’Ajuntament perquè es doni informació 

i els tràmits es puguin fer en aquestes llengües. 

 

Es dóna per tractat. 

 

d)  Preguntes 

 

Del Grup Municipal CIU: 

 

13.-  (M1519/3187) Quin és l’estat d’execució del projecte del futur Parc de la Prevenció de 

Barcelona, tant a nivell d’obra, com de gestió del projecte museístic, formatiu i divulgatiu? 
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El Sr. FORN explica que el 13 d’octubre de 2014 el govern anterior va presentar un projecte de 

rehabilitació de la caserna de Bombers del Poble-sec, que, sent de 1929, és la caserna més 

veterana de l’Estat i l’única que es conserva històrica de Bombers de Barcelona. Comenta que 

en aquest projecte de rehabilitació es preveia també la creació d’un Parc de la Prevenció que 

havia de contenir un centre formatiu, divulgatiu i expositiu dedicat a la prevenció i a la 

seguretat; un nou equipament cultural; un espai de reconeixement a la funció social del Cos de 

Bombers, i un espai museístic on exposar el patrimoni històric del cos i la seva vinculació amb 

la ciutat. Recorda que hi ha una col·lecció dels Bombers de més de 1.000 peces. 

Pregunta quin és l’estat d’execució del projecte. Constata que està en marxa i segurament a punt 

d’acabar, però diu que hi ha una segona part, que és la gestió del projecte museístic, formatiu i 

divulgatiu, i vol saber en quina fase es troba. 

 

El Sr. RECASENS explica que l’obra està pràcticament finalitzada, ja que només manca la 

col·locació d’alguns elements exteriors i de mobiliari fix, a part d’algunes verificacions prèvies 

a la recepció definitiva de l’obra, prevista abans de l’estiu. Pel que fa al contingut, és a dir, al 

mobiliari, comenta que està previst que surti aquest mes a licitació i que es pugui rebre cap a la 

tardor. 

Indica que el projecte museístic està en fase de licitació i adjudicació, que està previst signar les 

properes setmanes i que es preveu tenir-ho finalitzat al setembre. Comenta que el contingut 

d’audiovisuals es va licitar a part i es preveu que finalitzi al setembre també. Finalment, 

informa que la gestió i posada en funcionament de l’equipament es preveu que es pugui dur a 

terme a la tardor. 

Conclou, doncs, que el conjunt estarà operatiu i acabat cap a la tardor. 

 

Es dóna per tractada. 

 

Del Grup Municipal C’s: 

 

14.-  (M1519/3183) Té coneixement de l’existència d’irregularitats en el cobrament d’hores 

extraordinàries per part d’alguns caps de la Guàrdia Urbana? Té previst realitzar una 

investigació interna al respecte? 

 

El Sr. SIERRA pregunta si el govern té coneixement d’irregularitats en el cobrament d’hores 

extraordinàries per part d’alguns membres de la Guàrdia Urbana i si té previst donar-ne alguna 

informació. 

 

El Sr. RECASENS diu que la Guàrdia Urbana té coneixement de les informacions aparegudes a 

mitjans de comunicació referents a un escrit adreçat a l’alcaldessa per part del sindicat SAPOL 

en què es feia referència a dues qüestions diferents. En primer lloc, indica que es parlava de 

l’auditoria feta per la Unitat de Règim Interior de la Guàrdia Urbana entre el 2011 i 2012 sobre 

unes presumptes irregularitats en el cobrament de serveis remunerats. Explica que aquesta 

investigació va concloure que els serveis remunerats de totes les unitats s’havien cobert 

correctament, si bé en quatre unitats es va observar una gestió deficient dels mitjans informàtics 

de seguiment. Comenta que, derivat d’aquest informe i des de la Prefectura de Guàrdia Urbana, 

ja es van adoptar tot un seguit de mesures per millorar la gestió dels serveis remunerats de les 

unitats, i diu que el contingut d’aquesta auditoria ja va ser comunicada als sindicats amb 

representació a la Guàrdia Urbana a la mesa de seguiment. Considera, doncs, que aquesta 

primera part està resolta. 

En segon lloc, indica que la segona qüestió d’aquest escrit del SAPOL eren les presumptes 

irregularitats en la gestió d’unes hores anomenades «hores B» per part de dos membres de la 
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Unitat de Suport Policial. Comenta que el sindicat va posar en coneixement aquest tema en la 

reunió de la Comissió paritària de Seguiment del conveni, i diu que immediatament es van 

donar instruccions perquè la Unitat de Deontologia i Afers Interns, UDAI, l’antiga Unitat 

d’Afers Interns, obrís un expedient informatiu per esclarir els fets. Informa que s’està duent a 

terme aquesta investigació i que, un cop analitzades les conclusions de l’informe de la UDAI, es 

podrà actuar en conseqüència i aplicar les propostes de millora o correcció que se’n derivin. 

Es compromet a informar el conjunt de sindicats del cos pels canals habituals. 

 

El Sr. SIERRA indica que aquestes manifestacions no tan sols eren per al Sr. Recasens, sinó 

també per al Sr. Asens com a responsable de l’Àrea de Transparència de l’Ajuntament. 

Comenta que l’informe que sol·licita no tan sols SAPOL, sinó també Comissions Obreres amb 

representació de la Guàrdia Urbana, fa referència a aquests serveis remunerats que es van fer 

entre el 2011 i el 2012, però diu que, malgrat que l’han demanat en cada una de les meses i per 

escrit, no els l’han facilitat. Li sembla que això és de tot menys transparent, i una opacitat amb 

els membres de la Guàrdia Urbana en un tema greu i que els afecta. Diu que el govern es pot 

tornar a fer la foto, etc., però constata que no hi ha gens de transparència. Agrairia que aquests 

informes, a més de facilitar-los als sindicats, es facin extensius als grups municipals. 

Pel que fa al cobrament d’hores B de la Guàrdia Urbana, també agrairia que es fes arribar la 

informació als grups municipals, a més de facilitar-la als sindicats. 

 

El Sr. BADIA comenta que el fet que respongui el Sr. Recasens no vol dir que el Sr. Asens no 

estigui informat del cas, igual que hi ha una dimensió de Recursos Humans, que li pertocaria a 

la seva regidoria. Indica que senzillament la resposta la presenta el Sr. Recasens. 

 

El Sr. RECASENS diu que el 2011-2012 ell no hi era, però que li consta que els sindicats van 

poder tenir accés a aquests documents i els van llegir. No sap si els els van donar físicament, 

però insisteix que li consta que els han llegit. Pel que fa a les hores B, es compromet a donar la 

informació puntual als sindicats i a qui ho demani tan bon punt estigui acabada la investigació. 

 

Es dóna per tractada. 

 

Del Grup Municipal ERC: 

 

15.-  (M1519/3170) Quins criteris seguirà el Govern municipal per tal de seleccionar i donar 

compliment a les propostes realitzades per ciutadans i organitzacions en el marc del 

“decidim.barcelona” i especialment aquelles que han rebut més suports? 

 

La Sra. CAPDEVILA explica que el govern ha impulsat la plataforma Decidim Barcelona en el 

marc del procés participatiu del Pla d’actuació municipal amb la voluntat de ser un espai de 

referència per construir una ciutat més democràtica, oberta, transparent i que potenciï la 

participació de la ciutadania en la definició de les polítiques públiques. Afegeix que en aquest 

web el govern adverteix que el procés no és vinculant, atès que requereix un consens polític i 

que prèviament caldrà valorar-ne la viabilitat pressupostària i tècnica assegurant que sigui 

competència municipal o que no sigui contrària al bé comú. 

Pregunta quins criteris exactes seguirà el govern per seleccionar i donar compliment a les 

propostes ciutadanes i organitzacions en el marc de Decidim Barcelona, i especialment les que 

han tingut més suport. Vol saber, en concret, quin serà el filtre ideològic a l’hora d’incloure les 

propostes, si serà el del govern o el del conjunt de ciutadans i partits polítics. Pregunta si 

prevaldrà el bé comú o el programa electoral de Barcelona en Comú en el cas d’una proposta 

que contradigui el seu programa electoral. Posa l’exemple de si es posarà per davant el 
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cobriment de la Ronda de Dalt o la regulació del mercat de lloguer, tal com queda reflectit en el 

nombre de vots. 

 

La Sra. PIN entén la preocupació. Explica que al web s’adverteix que no és vinculant perquè 

entén que per participar la gent ha de saber en quins termes ho fa. Afegeix que al web hi ha 

propostes tant del govern com de la ciutadania o d’entitats, de les quals es diferencien les que 

tenen més consens i menys consens. Aclareix que ho diu perquè el fet que una proposta tingui 

més o menys suports no és el fet determinant a l’hora d’avaluar-la. Reconeix que anava a fer 

una broma pel que fa al que ha dit la Sra. Capdevila del tall ideològic, i anava a dir que si la 

pregunta l’hagués feta el PP li hauria dit que agafarien El Capital, de Marx, i que tot el que no 

sortís allà no s’acceptaria. 

Aclareix que el tall és més pràctic, i es farà en les propostes que no tinguin viabilitat temporal; 

en les que no tinguin viabilitat tècnica ni pressupostària; en les que siguin contràries al bé 

comú; en les que siguin completament contràries al programa amb què es va presentar el 

govern, en el sentit que s’entén que el govern té un mandat de les urnes; en les que siguin massa 

genèriques; quan l’Ajuntament no tingui competències, i quan no es pugui comprometre a 

desenvolupar la proposta al nivell de concreció que es proposa perquè hi ha creuament de 

competències amb altres administracions. 

Afegeix que el resultat final dels PAD i del PAM ha de ser fruit del consens amb els diferents 

grups i que això també interferirà a l’hora d’acceptar unes propostes o no, tot i que creu que tots 

comparteixen que, més enllà d’algunes propostes puntuals, la gran majoria són bastant de sentit 

comú, i diu que, per tant, els criteris de viabilitat tècnica, pressupostària, etc., seran segurament 

els que tindran el biaix. 

 

La Sra. CAPDEVILA entén, per l’explicació de la regidora, que, si una proposta és la més 

votada i favorable al bé comú però no surt al programa de Barcelona en Comú, el govern no la 

durà a terme. Si és així, comenta que una gran quantitat de veïns de Barcelona es poden haver 

sentit decebuts de col·laborar en un procés participatiu en què una proposta no es durà a terme 

simplement per un tema ideològic. 

Recorda que li ha fet preguntes que la Sra. Pin no ha contestat, com és si el govern posarà per 

davant el cobriment de la Ronda de Dalt o la regulació del mercat de lloguer, tal com queda 

reflectit en el nombre de vots. 

 

La Sra. PIN aclareix que no ha dit que el govern no acceptarà les propostes que no siguin al seu 

programa. De fet, comenta que una de les coses que el govern pensa que és un indicador que el 

procés ha anat bé és justament que hi ha diversos perfils i gent diferent defensant diferents 

interessos a la plataforma. Conclou, doncs, que s’incorporaran coses que no duien al programa. 

Pel que fa a la Ronda de Dalt, explica que hi ha un tema de caire més pressupostari, que és el 

que ha comentat al principi. 

 

Es dóna per tractada. 

 

Del Grup Municipal PP: 

 

16.-  (M1519/3175) En base a quins criteris i informes jurídics, l’Ajuntament de Barcelona ha 

prorrogat el conveni de col·laboració entre la Federació d’Entitats l’Harmonia i l’Ajuntament 

de Barcelona, i com s’adjudicaran els serveis previstos en el nou conveni? 
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La Sra. ESTELLER explica que el 31 de juliol de 2014 es va adjudicar a la Federació d’Entitats 

l’Harmonia la gestió cívica del local. Recorda que en el seu moment el Partit Popular ja es va 

queixar i va dir que no estava d’acord que es fes a través d’aquell procediment perquè hi havia 

unes bases de model de gestió cívica que no es van respectar, ja que no es va fer un 

procediment de lliure concurrència. 

Comenta que el conveni que es va citar en aquell moment no preveia cap pròrroga. Constata 

que des de l’abril de 2015 van entrar en vigor les bases del model de gestió cívica i que ara 

s’adjudica una altra vegada i es fa un conveni sense que l’anterior preveiés cap pròrroga. Diu 

que, en canvi, s’ha prorrogat aquest conveni durant dos anys més i se n’ha augmentat 

considerablement la subvenció. Vol saber, doncs, quins informes jurídics validen aquesta 

pròrroga d’un conveni que no tenia previst aquest sistema. 

 

La Sra. PIN aclareix que és difícil que hi hagi informes jurídics d’una cosa que no és com la 

Sra. Esteller diu. Informa que no hi ha hagut una pròrroga del conveni anterior, sinó que s’ha 

incorporat una nova proposta de l’entitat, en què es posa l’accent en el projecte de gestió 

ciutadana i comunitària. Explica que implica també un model equivalent a d’altres models de 

gestió cívica que hi ha en altres equipaments municipals. Conclou, doncs, que no és una 

pròrroga, sinó que s’ha aplicat un nou model a l’Harmonia. Indica que aquesta fórmula ha estat 

participada amb la mateixa entitat i amb la Plataforma per la Gestió Cívica i que neix del fet 

que l’entitat aglutina molts usuaris que fa temps que treballen en la gestió cívica. 

 

La Sra. ESTELLER es queixa que el govern denomina les coses amb un altre llenguatge per 

donar a entendre que ho està fent molt bé. Replica que la base cinquena del model de bases de 

la gestió cívica estableix que aquesta s’ha de fer per lliure concurrència. Conclou, doncs, que el 

govern ha prorrogat l’anterior, i que es pot dir com es vulgui, però el cas és que un nou conveni 

es basa en l’anterior. Considera, per tant, que el govern ha fet un frau perquè al final ha 

adjudicat a dit a una entitat, quan ho hauria d’haver fet per lliure concurrència, al marge de qui 

representin. Recorda que en el concurs anterior es van presentar diverses entitats del mateix 

districte, però que, en canvi, el govern dóna barra lliure a les entitats que li són afins i se salta la 

normativa. Reitera que vol saber quins són els informes jurídics. 

Explica que cada vegada que es fa un conveni s’han de tenir informes jurídics i tècnics que 

validin aquesta operació i l’interventor ha de donar l’autorització. Comenta que en aquest cas el 

2016 la subvenció pública és de 174.000 euros i que el 2017 serà de també 174.000 euros. Diu 

que el seu Grup ha accedit a l’expedient i no hi ha cap informe. Per això demana quins són els 

informes que validen aquesta operació. Pregunta també com s’adjudicaran els usos que es volen 

donar a aquest centre i quin procediment s’utilitzarà, si el govern utilitzarà l’afinitat a dit i se 

saltarà el procediment. Considera que la resposta que li dóna la Sra. Pin és que s’està saltant el 

procediment. 

 

La Sra. PIN diu que si la Sra. Esteller pensa que hi ha un frau que porti el govern als tribunals. 

Comenta que aquesta fórmula emprada en el conveni de referència està adoptada mitjançant 

l’acord de la Comissió de Govern del 10 de desembre de 2015 i que està conforme amb els 

antecedents de l’equipament i implica un model equivalent al de la gestió cívica que hi ha en 

altres equipaments municipals. Afegeix que l’informe jurídic potser no el trobarà a l’expedient 

en concret, però diu que a la Regidoria de Participació l’hi poden facilitar, perquè el que s’ha fet 

és aprofundir en el model de gestió cívica. 

Pel que fa a l’adjudicació dels serveis, indica que es farà segons els criteris previstos a la Llei 

general de subvencions i en la normativa reguladora de subvencions de l’Ajuntament. 
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La Sra. ESTELLER li diu a la Sra. Pin que no cal que contesti amb desgana i que no pot ser que 

una regidora digui en un moment que no hi ha cap informe jurídic i després digui que els té ella 

i no li respongui. Demana, doncs, a la presidenta que adverteixi els regidors de les seves 

obligacions, perquè és ella qui ha de garantir el bon funcionament de la Comissió. 

 

Es dóna per tractada. 

 

17.-  (M1519/3176) Quin és el parer del Govern municipal davant de la Generalitat en relació a 

renegociar, confirmar o denunciar el protocol del trasllat de la presó Model i quines mesures o 

actuacions pensa prendre en el futur? 

 

La Sra. ESTELLER pregunta al govern sobre els convenis que té l’Ajuntament amb la 

Generalitat per al trasllat de la presó Model, i vol saber quin és el seu parer respecte al conveni 

que es va signar el 2014 i veure si té la previsió de renegociar, confirmar o denunciar aquest 

protocol, que estableix que l’Ajuntament s’haurà d’encarregar de la construcció d’una presó per 

poder tancar la Model. 

 

El Sr. BADIA deixa molt clar que el govern és partidari del trasllat de la presó Model, ja que és 

un projecte molt esperat pels veïns de l’Eixample i de la ciutat. Afegeix que pel govern és una 

gran prioritat el tancament de la presó a Trinitat i produir la transformació del barri. Explica 

que, en aquest sentit, s’ha arribat a un acord important amb la conselleria de la Generalitat, a 

través de la qual es podrà iniciar la construcció d’habitatge públic entorn de la presó de la 

Trinitat. Comenta que l’acord consta, d’una banda, de la compra per part de l’Ajuntament d’una 

peça de sòl a la Generalitat i, de l’altra, de la signatura definitiva de la reparcel·lació. Conclou 

que això permetrà iniciar la transformació d’un entorn que ho necessita des de fa temps. Diu 

que no es tracta d’un protocol, sinó d’un acord ferm, i per això creu que aquests acords 

preserven els interessos municipals, desencallen projectes i que busquen el benefici ciutadà. 

Pel que fa a la Model, informa que la intenció del govern no és continuar signant protocols, sinó 

arribar a acords ferms. Vol deixar clar que no es tracta de regalar diners ni a la Generalitat ni a 

cap entitat ni assumir competències que no pertoquen a l’Ajuntament, ja que la construcció de 

presons és una competència de la Generalitat. Per tant, diu que el govern vol arribar a acords 

que permetin desencallar el procés de la Model sempre que es respectin les obligacions de cada 

part i en benefici de la ciutat. Espera, doncs, que es pugui signar un conveni en el menor temps 

possible. 

 

La Sra. ESTELLER assenyala que pel seu Grup el tancament de la Model és cabdal. Recorda 

que l’acord que hi havia en el cas de la Model i de Trinitat és que s’haurien de construir dos 

centres i que la Generalitat en construiria un i l’Ajuntament un altre. Pregunta si, amb 

l’operació de què ha parlat el Sr. Badia, l’acord ja és ferm. Especifica que es refereix a l’acord 

pel qual l’Ajuntament ha comprat a l’Incasòl una part del solar quan l’Incasòl havia de fer 

habitatges públics. Demana quin és el preu que ha pagat l’Ajuntament. Pregunta també si la 

presó que havia de construir l’Ajuntament l’ha de mantenir encara i construir-la ell o la 

construirà la Generalitat. Comenta que el Grup Popular vol que la Generalitat construeixi les 

dues presons, tenint en compte que són uns 85 milions d’euros. Considera que la Generalitat ha 

de complir amb els compromisos amb l’Ajuntament amb la construcció de pisos a Barcelona. 

Entén que en aquesta parcel·la que diu l’Ajuntament que ha comprat a la Generalitat l’Incasòl 

hi hauria de fer pisos. 

En resum, vol que el Sr. Badia li aclareixi si se signarà un nou conveni amb la Generalitat pel 

qual la Generalitat construirà les dues presons, i respecte a aquest acord sobre el solar de 

l’Incasòl diu que no li ha quedat clar quin compromís assumeix l’Ajuntament. 
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El Sr. BADIA insisteix que són dos elements diferents. Diu que en el cas de Trinitat Vella 

l’acord és ferm i, per tant, l’Ajuntament comprarà aquests terrenys per poder iniciar la 

transformació d’aquest entorn. I, d’altra banda, reitera que el conveni vinculat a la Model 

encara no és ferm, però espera que es pugui presentar al més aviat possible i que acabarà de 

desencallar els repartiments. Recorda que aquest conveni estarà sota les bases que les 

competències són de qui són i les inversions són de la Generalitat. 

 

Es dóna per tractada. 

 

Del Grup Municipal CUP: 

 

18.-  (M1519/3160) Tenint en compte que l’estudi sobre el model de televisió pública, fixat en el 

Programa Marc segons el govern, s’ha encarregat però suposem que no està finalitzat, 

sol·licitem conèixer quin és el motiu pel qual els representants de l’Ajuntament i de l’empresa 

municipal ICB, SA SPM (BTV) han vetat del procés de negociació per internalitzar la plantilla 

la participació dels treballadors i treballadores subcontractades mitjançant Antena Local? 

 

El Sr. GARGANTÉ recorda que el 17 de febrer ja va preguntar en aquesta Comissió sobre les 

negociacions per la internalització de la plantilla de BTV arran de la sentència per cessió 

il·legal de treballadors. Comenta que el govern va respondre llavors que l’11 de febrer s’havia 

fet una primera reunió amb representants de l’Ajuntament, representants d’ICB i representants 

del Comitè d’Empresa de Lavinia. Destaca que s’excloïen els treballadors dels programes, com 

ara El pla B, que són els que han guanyat la primera sentència.  

Recorda que el govern va dir llavors que s’estava fent un estudi fixat en el programa marc que 

marcaria el futur de l’ens. Diu que més tard ha sabut que el 13 d’abril hi va haver una reunió 

amb aquests treballadors que van guanyar la sentència, però només amb representants de 

l’Ajuntament i sense representants d’ICB. Vol saber per què s’han vetat de les negociacions 

aquests treballadors, tenint en compte que aquest estudi que va dir el govern encara no es deu 

haver acabat perquè el 17 de febrer es va dir que s’havia encarregat. Entén que no s’ha acabat 

l’estudi, i per això no entén per què s’estan vetant aquests treballadors. 

 

El Sr. BADIA respon que no s’ha vetat a ningú, sinó que el cas de BTV és molt complex i hi ha 

moltes reunions. Creu que aquestes s’estan fent en la bona direcció, i reconeix que l’estudi no 

està finalitzat. Comenta que aquest estudi farà palès quin model es proposa per a BTV i que el 

Consell d’Administració haurà de decidir si hi està d’acord. Considera que en les diferents 

causes s’haurà de parlar amb tots els treballadors i fer diferents tipus de reunions. Entén que a 

les reunions no es veta a ningú, sinó que hi ha moltes converses per parlar amb tots els 

treballadors i trobar la millor solució. Indica que ara mateix el tema no està en cap punt final, 

sinó en fase d’anàlisi i de treball conjunt amb totes les parts implicades. 

 

El Sr. GARGANTÉ torna a preguntar, si aquest estudi no ha finalitzat, per què a les reunions en 

què hi ha representants d’ICB no hi participen els treballadors que ja han guanyat aquesta 

sentència. 

 

El Sr. BADIA no sap si aquests treballadors tenen l’obligació de participar-hi o no, o si el 

govern ha de dir a la direcció de BTV a qui ha de convocar a les reunions. Diu que no sap 

valorar el matís i la transcendència de si aquests treballadors hi són o no. Li consta, però, que 

s’està treballant amb totes les parts implicades, tenint en compte que encara no hi ha el projecte 
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damunt la taula ni la resolució final. Diu que serà llavors quan s’haurà d’estudiar si és adequada 

la proposta que ha sorgit per al futur de BTV. 

 

Es dóna per tractada. 

 

19.-  (M1519/3161) Quan quedarà lliure el districte de Sant Andreu de la presència dels legionaris 

(Hermandad Caballeros Legionarios Barcelona) tant del local (Passeig de Santa Coloma amb 

Passeig Torras i Bages) com de l’espai per les desfilades amb armes incloses, així com quines 

mesures prendrà l’Ajuntament front a aquesta manifestació d’aquesta entitat paramilitar, que 

manté contactes regulars amb apologetes de l’exèrcit nazi, agrupa excandidats ultres i un 

capellà falangista? 

 

El Sr. GARGANTÉ comenta que el proper 28 de maig, a les 12, a plaça Urquinaona hi ha 

convocada una manifestació de l’Hermandad de Caballeros Legionarios de Barcelona, que fan 

una crida a tots els legionaris d’Espanya a demostrar que «a la legión no se la pisotea». Recorda 

que aquest grup paramilitar té al seu local retrats de Franco i de Millán-Astray. També recorda 

que el 2013 es va fer una proposició per revocar-los la cessió del solar de 5.000 metres quadrats 

que tenen just al costat del local, on fan les seves desfilades i on han fet un nou retrat de Millán-

Astray. 

Assenyala que aquest grup paramilitar té contactes amb el Partit Popular, amb Fuerza Nueva, 

amb les Juntas Españolas, amb Falange Española de las JONS i amb una altra germandat 

paramilitar que fa apologia de la División Azul. 

Tenint en compte això i que el 20 de gener es va aprovar en aquesta Comissió una proposició 

perquè l’Ajuntament fes ús de totes les eines legals perquè no es produïssin actes feixistes o 

nazis a la ciutat, vol saber quan quedarà lliure el Districte de Sant Andreu de la presència dels 

legionaris, tant del local com de l’espai per fer les desfilades amb armes incloses, així com què 

pensa fer l’Ajuntament en relació amb aquesta manifestació d’aquest grup paramilitar que 

manté contactes regulars amb apologetes de l’exèrcit nazi, agrupa excandidats ultres i un 

capellà falangista. 

 

El Sr. ASENS comparteix el malestar en aquest tema. Pel que fa a la manifestació, informa que 

l’Ajuntament no autoritza ni deixa d’autoritzar aquest tipus de manifestacions, ja que és 

competència de la Generalitat. 

En relació amb la segona qüestió, informa que aquesta manifestació està convocada per 

expressar el rebuig a la voluntat d’acabar amb la cessió temporal que es va fer el 2013. 

Reconeix que des de llavors no es va fer res. Indica que el 2013 va ser una cessió del Consorci 

de la Zona Franca, i que els legionaris van agrair al regidor anterior del Districte les gestions 

per fer-ho possible. Constata que des de llavors hi ha hagut un malestar veïnal. Diu que els 

consellers de districte s’han reunit amb els legionaris per comunicar-los la voluntat de rescindir 

aquest contracte. Explica que ja s’han fet els diferents requeriments al Consorci i que està en 

l’ordre del dia del proper Plenari. Comenta que s’ha dit al govern, tot i que no en té la 

confirmació, que el Consorci ja ha comunicat als legionaris la voluntat de rescindir aquesta 

cessió temporal, però que encara no hi ha data concreta. 

 

El Sr. GARGANTÉ pregunta si s’ha sol·licitat a la Guàrdia Urbana un informe dels antecedents 

d’aquest grup paramilitar i si s’ha avisat que en aquesta manifestació hi pot haver apologia del 

feixisme. A més, entén que no hi ha una data concreta de quan seran fora aquests legionaris i 

que el regidor es refereix tant a l’espai on fan desfilades com al mateix local que hi ha al costat. 
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El Sr. ASENS diu que la informació que té es refereix als dos espais i que són dos terrenys 

afectats urbanísticament, que cal enderrocar perquè s’hi han de construir habitatges. Reitera que 

és una cessió temporal, però que no té una data concreta. Insisteix que s’estan fent totes les 

gestions per revertir la cessió, però que no és una competència de l’Ajuntament, sinó del 

Consorci, que ha informat que ja s’ha expressat als legionaris la voluntat que deixin de fer ús 

d’aquest espai. 

 

Es dóna per tractada. 

 

e)  Seguiment Proposicions / Declaracions de Grup 

 

VI) Mocions 

 

VII) Declaració Institucional 

 

20.-  La Comissió de Presidència, Drets de Ciutadania, Participació i Seguretat i Prevenció acordar 

donar el màxim suport i reconeixement institucional al Cos de la Guàrdia Urbana i la seva 

important tasca que ve realitzant a la ciutat de Barcelona. 

 

S’aprova aquesta declaració institucional, que ha estat llegida per la Sra. Esteller, amb el 

posicionament favorable de tots els Grups municipals excepte el de la CUP. 

 

 

No havent-hi altres assumptes per tractar, la Presidència aixeca la sessió a les 13.27 h. 

 


